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Bijlage Reactie college op schriftelijke 1STE termijn raad  

Kadernota 2022 – overzicht 
 

PROGRAMMA SOCIAAL DOMEIN 

Algemene vragen: 
 
Onderwerp: Extra middelen vanuit arbitrage / Extra geld jeugdzorg 
Vanuit de fractie(s): CU, SGP  
Vraag: 

- De ChristenUnie vraagt zich af hoeveel extra middelen naar onze gemeente toekomen en 
welke investeringen daarmee kunnen worden gedaan. Blijft er geld over om reserves aan te 
vullen en extra investeringen te doen in hervormingen. 

- Het Rijk komt het komende jaar met extra geld (ca 1.6 miljard) om de tekorten te bestrijden in 
de jeugdzorg. Welke effecten zijn of kunnen worden meegenomen in de kadernota/begroting? 

Reactie college:   
Een bedrag aangeven is nog niet mogelijk. Er vindt momenteel nog overleg plaats over de exacte wijze 
van uitkering en verdeling. Het Rijk zal de gemeenten tijdig voor de miljoenennota informeren middels een 

indicatief bedrag, geeft de VNG aan.  Wij hopen dat deze mee kan in de primaire begroting 2022 dit najaar. 
Afhankelijk van de detailuitwerking kan de inzet worden bepaald. Let wel, het is tot op heden alleen nog een 
rijksbijdrage voor het jaar 2022 (daarna is aan het nieuwe kabinet) en voor de toekomst moet rekening 
gehouden worden met een hervormingsagenda die deze bijdrage (verder) omlaag moeten gaan brengen. 
Wij zijn hierop alert want van de door het Rijk ingeboekte besparingen zijn in Twenterand al zaken 
gerealiseerd, zoals de POH jGGZ.   

 
Onderwerp: Incidentele uitgaven voorliggend veld 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Incidentele uitgaven in voorliggend veld, zoals Automaatje, schuldhulpverlening, gezinswerk. Wij zouden 
graag een inschatting ontvangen van de kosten die deze inzet kan besparen.   

De ChristenUnie vraagt zich hierbij tevens af wat de reden is om op incidentele basis, pilotbasis of 

kortdurende subsidieverlening langere tijd voorzieningen in stand te houden?  
 
Reactie college:   
Elke interventie kent zijn eigen afweging in relatie tot kostenbesparing maar zeker ook tot maatschappelijke 
effecten.   

- Voor AutoMaatje verwijzen wij naar de tussenrapportage die uw fractie reeds heeft via de recente 
nieuwsbrief stand van zaken sociaal domein. Door de inzet van vrijwilligersvervoer (subsidie) is het 
aannemelijk dat dit duurder maatwerkvervoer (dat de gemeente betaalt) bespaart, ervan uitgaande 
dat hier substitutie plaatsvindt, Er kan echter ook sprake zijn van verminderde instroom in Wmo-
vervoer en/of het voorzien in een complementaire behoefte aan vervoer.  

- Wij begrijpen uw vraag maar harde doorrekeningen zijn op basis van de beschikbare 
rapportage/data nu niet te maken (data is ook beperkt door corona). Wij beschikken dan ook niet 
over de exacte ritlengtes om de gemaakte ritten te kunnen uitdrukken in geld. Om toch een beter 
beeld van het effect te hebben onderneemt de uitvoeringsorganisatie in 2021 actie om het wel/niet 
hebben van een regiotaxipas bij deelnemers alsnog in kaart te brengen. Overigens wijzen wij ook 
op de minstens zo belangrijke maatschappelijke meerwaarde van AutoMaatje voor deelnemers en 
vrijwilligers in het kader van eenzaamheidsbestrijding. 

- Voor gezinswerk is destijds een aparte SROI (social return on investment) gehouden. Uit de 
analyse blijkt dat elke euro dit wordt geïnvesteerd in gezinswerk vijf keer zoveel oplevert 
maatschappelijk en voor de gemeente drie keer zoveel. 

- Het ondersteunen van inwoners met financiële problemen door het voorliggend veld voorkomt 
verergering van de schuldenproblematiek. De daarmee gepaard gaande stress zorgt weer voor 
escalatie en zorgvragen op andere gebieden (participatie, gezondheid, jeugd). Doelstelling hierbij is 
dat volwassenen en kinderen blijven meedoen in de samenleving en niet langs de kant komen te 
staan; volwassenen bij voorkeur aan het arbeidsproces.  

In algemene zin is gekozen voor incidentele verlenging vanwege financiële motieven: onze begroting heeft 
geen structurele ruimte. Niet investeren zou zoals gezegd tot hogere kosten leiden.  
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Onderwerp: algemeen Sociaal Domein 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Steeds weer komt het voor dat er aangegeven wordt dat bedragen worden terugverdiend en duurdere 
zorg wordt voorkomen maar toch wordt dit niet structureel verwerkt?  Wij vinden het vreemd dat er wel 
diverse bedragen worden besteed aan incidentele zaken maar dat men hiervoor geen structurele 
keuzes worden gemaakt. Kunt u aangeven waarom dit zo is 
 
Reactie college:   
Het sociaal domein kent diverse interventies en zoals u weet tonen wij periodiek aan wat interventies 
opleveren.  Denk aan kernteams, Verwijsconsulent /POH jeugd, gezinswerk, gastgezinnen, enzovoort. 
Dit overtuigt ons dat we de goede dingen doen. De complexiteit van het sociaal domein maakt echter 
dat aantallen en de producten die wij middels interventies substitueren (dus als goed alternatief 
inzetten) elk jaar weer anders in verhouding zitten en daarmee niet homogeen zijn. Wij kiezen daarom 
voor een goede analyse vooraf én financieel verwerken achteraf. Wij durven te stellen dat door ons 
datagestuurd werken wij hierin duidelijker zijn dan menig gemeente.  
Overigens is feitelijk is wel e.e.a. structureel in de begroting verwerkt middels de begrotingswijziging 
december 2019. Alle interventies worden juist voor deze financiële opgave ingezet en extra opgaven 
hierbij stapelen is irreëel. Zonder inzet van onze interventies waren tekorten hoger geweest.  
 
Onderwerp: Identiteit Kernen 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Het College wil de identiteit van de kernen behouden en versterken. Wat is de werkelijke bedoeling van 
het College op dit punt?  
 
Reactie college:   
Iedere kern in Twenterand heeft zijn eigen, specifieke karakter en kenmerk. Die identiteit en de 
mensen bepalen de kracht van het dorp en met elkaar de kracht van Twenterand. Het behouden en 
versterken van de identiteit is natuurlijk een heel breed iets en komt in diverse beleidsonderwerpen 
terug. Hoe ga je bijvoorbeeld om met de woningbouw in de kernen en hoe zorg je er dan voor dat deze 
bouw aansluit bij de structuur van de kern? Een mooi voorbeeld hiervan is de lintbebouwing in 
Vriezenveen. Ook te denken valt aan de toeristische positionering van de unieke kernen (bijvoorbeeld 
Brinkdorp Den Ham) en het winkelhart van de gemeente, de kern Vroomshoop. Het ontwikkelen en 
bedenken van plannen zal immers passend moeten zijn bij onze gemeente en zeker passend bij de 
desbetreffende kernen. 
 
Onderwerp: Meer geld uit Den Haag 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Het College ondersteund de roep om meer geld uit Den Haag. Waar hebben we het dan concreet over.  

- Waarvoor vraagt u extra financiële middelen? 
- Hoeveel geld heeft u op onderdelen nodig?  

 
Reactie college:   
Ons college heeft het standpunt dat gemeenten voor de taken die wij moeten uitvoeren 
ook voldoende middelen van Rijkswege moeten ontvangen. Helaas is de praktijk anders 
en zijn wij vaak nadeelgemeente. In het onderzoek Uitvoeringskracht Twenterand ziet u 
bijvoorbeeld dat rond de grote decentralisaties en de uitvoering van diverse wetten 
zonder dat daarvoor aanvullende middelen richting gemeenten komen, zoals de AVG, 
WOO, DGO en de Archiefwet. Voor jeugd loopt de lobby volop en is er nu succes met de 
arbitrage-uitspraak. Voor de toekomst Wmo komt nu een onderzoek en ook rond 
onderwijshuisvesting, laaggeletterdheid en preventie zijn wij (met andere gemeenten in 
de slag). Recentelijk hebben de 14 Twentse gemeente aangegeven bij de VNG en het 
ministerie van Sociale Zaken en Werkgelegenheid dat de Rijksgelden voor de 
veranderopgave inburgering, die ingaat op 1 januari 2022, volstrekt onvoldoende zijn. 
Landelijk wordt dit breed gedragen (P10, G4, G40, VNG, Divosa). De Twentse 
gemeenten wachten de ontwikkelingen af en zijn van zins pas een vervolg aan de 
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inburgeringsacties te geven als de financiën zijn geregeld.  Voor het overige ziet u op de 
VNG ledenvergadering en in de Twentse lobby-agenda ook voorbeelden.  
 
Onderwerp: Provincie Overijssel Jeugdzorg 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
De provincie geeft aan dat de gemeente in de begroting 2023 en 2024 gebruik maakt van de stelpost 
‘uitkomst onderzoek jeugdzorg’. Deze stelpost is opgenomen in het structurele beeld van de gemeente. 
Dit is een risico, omdat de middelen niet structureel zijn opgenomen in het gemeentefonds.  
a. Over welke bedragen hebben we het? 
b. Hoe groot is dat risico? 
  
Reactie college: 
a) Zoals u weet is er al jaren discussie tussen Rijk en gemeenten over de hoogte van het 
jeugdhulpbudget. Besloten is destijds tot nader onderzoek. Hangende dit onderzoek heeft 
het kabinet besloten extra middelen toe te voegen aan het jeugdhulpbudget. In 2019 gaat 
het om € 400 miljoen en in 2020 en 2021 om jaarlijks € 300 miljoen op landelijk niveau. 
Voor Twenterand gaat het om ongeveer € 7 ton. Overigens is het opnemen van deze 
stelpost niet vreemd. Het is toegestaan in een formele richtlijn, afgesproken door BZK, 
VNG en provincies.  
 
b) Inmiddels is het onderzoeksrapport verschenen (het zgn. AEF rapport) en ligt er een 
arbitrage-uitspraak. Uitgaande dat dit structurele middelen worden (door het nieuwe 
kabinet), zal dit risico hiermee vervallen.  
 

DOELENBOOM SOCIALE ZAKEN 

Onderwerp: Twentse Belofte 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 

De ChristenUnie is benieuwd wat de Twentse Belofte voor onze kwetsbare jongeren al heeft betekent 
tot nu toe. Tevens hoe met deze Belofte wordt samengewerkt in onze gemeente zelf. Wordt er een 
lokaal aanbod gerealiseerd met deze Belofte? Wat kunnen wij zelf doen op dit gebied en waarop 
baseren wij onze keuze om het wel of niet zelf te doen 

 
Reactie college: 

De Twentse Belofte omvat de regionale samenwerking tussen scholen, gemeenten, zorgaanbieders 
en werkgevers, op het gebied van voortijdig schoolverlaters (vsv’ers).  

Het lokale aanbod richt zich op vsv’ers en jongeren in kwetsbare posities (JIKP’ers) in Twenterand. In 
onze aanpak leerplicht en aanpak rond werk doen we veel om jongeren te begeleiden. Bijvoorbeeld 
het inzetten van loonkostensubsidies en de samenwerking met het RMC (18-23 jarigen). Er wordt 
veelvuldig gebruik gemaakt van het Twents Fonds voor Vakmanschap. Ook werken we samen met de 
gemeenten Wierden, Hellendoorn en Rijssen – Holten in het project ‘Een structureel vangnet vsv’ers 
(23-27 jarigen)’. Voor dit uit de Twentse Belofte gesubsidieerde project zijn vsv’ers benaderd door een 
jongerencoach.  

Feitelijk voeren we, vanuit onze wettelijke verplichting, de aanpak voor vsv’ers zelf uit o.a. door 
interne afstemming tussen jeugd, participatie en onderwijs op strategisch, tactisch en operationeel 
niveau. Daarnaast is de Twentse Belofte er om overzicht te houden op de samenwerking tussen alle 
partijen. Dat uit zich o.a. in samenwerkingsafspraken tussen gemeenten en het Vso-Pro onderwijs en 
het versterken van de Twentse samenwerking tussen RMC en leerplicht.  
 
Onderwerp: Individuele studietoeslag 
Vanuit de fractie(s): CDA / SGP / PVV 
Vraag: 

Individuele studietoeslag,  
- Voor welke studies geldt dit? 
- Individuele studietoeslag (€ 300,-/mnd ; 6 personen) 
- Is dit een wettelijk verplichte regeling? 
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- Het betreft een open einde regeling. Wordt er dan genoeg budget vrijgemaakt voor deze 
doelgroep? (want 6 personen kost jaarlijks € 21.600,-) 

- Studenten met een structurele beperkingen hebben recht op de individuele studietoeslag. Het 
gaat om plm. 6 personen. Hoewel wij deze steun waarderen, vragen wij ons af of er geen 
landelijke potjes zijn om dit te financieren? Dit vragen wij in het kader van de wens om de 
inkomsten van de gemeente te verhogen. 

 
Reactie College: 

- Het verzoek kan worden gedaan door een belanghebbende die studiefinanciering ontvangt op 
grond van de Wet studiefinanciering 2000. Het gaat erom of iemand studeert met een recht op 
studiefinanciering. 

- De individuele studietoeslag is als onderdeel van de Participatiewet artikel 36B, inderdaad een 
wettelijk verplichte regeling.  

- Hiervoor hebben we de aantallen (6) gebaseerd op ervaringscijfers. De financiële effecten 
worden gemonitord en indien nodig bijgesteld. Indien er per saldo een tekort ontstaat geldt de 
reserve sociaal domein als achtervang (zoals gebruikelijk bij openeinde regelingen). 

- Voor de doelgroep van de IST zijn geen andere studiegerelateerde tegemoetkomingen of 
toeslagen (zoals bijvoorbeeld het levenlanglerenkrediet) voorhanden. Ze zijn aangewezen op 
de participatiewet en de daarbij behorende financiering. 

 
Onderwerp: Kosten met betrekking tot bewindvoering 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Kunt u aangeven of deze kosten ook te maken hebben met de Coronacrisis en dit dus een tijdelijke 
uitzondering is of zijn deze kosten structureel? 
 
Reactie college: 
De bijzondere bijstandskosten voor beschermingsbewind is de grootste post binnen de bijzondere 
bijstand. Deze situatie bestond al voor de coronacrisis. Gezien de stijgende lijn van de kosten in de 
laatste jaren heeft de coronacrisis tot op heden geen effect gehad op de kostenontwikkeling. Omdat de 
gemeente sinds dit jaar gebruik maakt van het wettelijk adviesrecht en hierdoor meer grip krijgt op de 
instroom in het beschermingsbewind verwachten we dat de kostenstijging verder afvlakt en het doel is 
dat de kosten op termijn zelfs gaan dalen.   
 
Onderwerp: Inzet Schuldhulppreventie en - verlening 
Vanuit de fractie(s): SGP /PVV 
Vraag: 
Inzet schuldhulppreventie- en verlening, incidenteel € 52.500,- t.l.v. reserve sociaal domein 

- Het gaat om een wettelijke taak die nu uitgevoerd wordt middels een armoederegisseur, moet 
deze niet structureel gedekt worden?  

- Zo nee, waarom moet deze dan niet structureel gedekt worden? 
Hoeveel geld is uitgegeven in het afgelopen jaar aan schuldhulppreventie en schuldhulpverlening? En 

wat zijn de behaalde resultaten geweest? Met andere woorden: kunt u een kosten- en batenanalyse 

hierop loslaten? 

Reactie college: 
Vroegsignalering is sinds 1-1-2021 een wettelijke taak voor de gemeente, uitgevoerd door het  
Meldpunt Schulden in samenwerking met de armoederegisseur. Nu de pilot van de 
armoederegisseur stopt, komt de regierol wederom nadrukkelijker in handen van de gemeente. 
Deze pakken wij op door versterking van het Meldpunt. In eerste instantie is de formatie-uitbreiding 
van het Meldpunt incidenteel omdat moet blijken hoeveel maandelijkse meldingen er structureel 
komen en wat de werklast hiervan is en wat de impact is van (de toegenomen) preventieve taken 
bij het meldpunt. De conclusies hiervan zullen de structurele bezetting gaan bepalen. Hierop wordt 
in 2022 op teruggekomen.  
 
In het voorjaar van 2020 heeft het college een nieuwe agenda schuldenaanpak voor de komende 
jaren vastgesteld. Vanuit deze agenda worden oude en nieuwe initiatieven gefinancierd. Hieronder 
vallen curatieve trajecten (bijvoorbeeld de kosten schuldregelingen en budgetbeheer bij SON en 
de kosten van schuldregelingstrajecten bij het ROZ) en ook preventieve trajecten (organisaties in 



   
 

5 

 

het voorliggend veld als Stichting Boot, Stichting Manna, Stichting Leergeld). In 2020 is er binnen 
de agenda op een begroting van € 260.000 ruim € 247.000 uitgegeven. De armoederegisseur is 
apart gefinancierd met incidentele middelen (€ 53.333 voor 12 maanden). Preventie is moeilijk te 
meten maar op onderdelen doen wij zeker onderzoek naar kosten/baten. Op Twents- en landelijk 
niveau zijn we bezig met een MKBA (maatschappelijke kostenbaten analyse) van vroegsignalering 
en de schuldenaanpak. Duidelijk is gebleken uit andere wetenschappelijke onderzoeken dat € 1 
aan preventieve schuldhulpverlening circa € 3 oplevert aan baten. Deze baten zijn overigens niet 
alleen voor de gemeente, maar voor de samenleving als geheel.  
 
Onderwerp: Tegenprestatie voor een sociale uitkering 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Kunt u iets meer zeggen over de ontwikkeling van tegenprestaties voor een sociale uitkering. Komen 
hier meer mogelijkheden voor en werken mensen hier ook aan mee? Of levert dit problemen op bij de 
uitvoering? 
 
Reactie college: 
De basis voor ons (uitvoerings)beleid voor de tegenprestatie is de door uw raad vastgestelde 
Verordening Tegenprestatie Participatiewet gemeente Twenterand 2015.  
 
De tegenprestatie is een vooral een instrument om Twenteranders met een grote afstand tot de 
arbeidsmarkt te laten meedoen in onze gemeente. Hiervoor zijn criteria. Bij een tegenprestatie gaat het 
veelal om bijstandscliënten waarbij sociale contacten buitenhuis dan wel deelname aan het 
verenigingsleven al een grote uitdaging is. Het gaat kortweg gezegd om Twenteranders waarbij 
maatschappelijke deelname in onze (Twenterandse) samenleving hoofddoel is. In het kalenderjaar 
2020 waren er 67 bijstandscliënten die een tegenprestatie leverden en in 2021 zijn het nu 65 cliënten. 
In het algemeen wordt – indien onze inwoners hiertoe in staat zijn – de deelname voldoende. 
Uitdagingen zitten o.a. in het vinden van een juiste plek, met name in samenwerking met het 
Informatiepunt Vrijwilligerswerk Twenterand. Dit is een maatwerkopgave.  
 
Onderwerp: NUO 
Vanuit de fractie(s): SGP  
Vraag: 
Wat neemt u mee aan risico (extra kosten) voor NUO, nu Twenterand niet in Stichting gaat deelnemen 
samen met Almelo. 
 
Reactie college: 
We houden rekening met maximaal € 75.000,- per jaar.  
 
Onderwerp: Nieuwe Twenteranders  
Vanuit de fractie(s): PVV  
Vraag:  

- Voor 2022 worden 40 nieuwe Twenteranders verwacht. Kunt u aangeven hoeveel procent van 
de 221 nieuwe Twenteranders (van 2016 – 2020) inmiddels niet meer in een uitkeringssituatie 
zit? Hoeveel procent van deze groep kan in zijn eigen levensonderhoud voorzien?  

- Kijkend naar de motie die is aangenomen om statushouders geen voorrang meer te laten 
verlenen op de sociale woningmarkt, wat betekent dit voor de huisvesting van 40 nieuwe 
Twenteranders? Wat is de wachttijd op dit moment op een sociale huurwoning? Hoe zorgt u 
ervoor dat Twenteranders niet achtergesteld worden bij het zoeken naar een sociale 
huurwoning?  

  
Reactie college:  
Ons college zet in op participatie en integratie van onze nieuwe Twenteranders. Naast de 
maatschappelijke begeleiding vanuit Vluchtelingenwerk wordt er ingezet op extra taallessen, activering, 
werkstages bij bedrijven, proefplaatsingen bij werkgevers en financiële zelfredzaamheid.   
  
Het bovenstaande heeft geresulteerd in een beter inburgeringsslagingspercentage (40 % en 
vergelijkbaar met soortgelijke gemeenten) en in een significante uitstroom van nieuwe Twenteranders 
(in de periode van 2016-2020 gaat om 47 personen).  
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Voor wat betreft de motie, kunnen wij melden dat de strekking van de motie is verwerkt in de 
prestatieafspraken met Mijande. Wij verwijzen naar de toezeggingenlijst en zullen via een 
collegebesluit uw raad over de uitwerking van deze motie nader informeren.   
 
Onderwerp: Daling van mensen in de bijstand 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
Wij zien eigenlijk nergens een significante daling van mensen in de bijstand, in het aantal aanvragen 

inkomenstoeslag, aantal statushouders, activeringsprojecten en ga zo maar door. Heeft u hier een 

verklaring voor? 

Reactie college: 
Met de komst van de Participatiewet is de groep mensen die beroep kunnen doen op een 
bijstandsuitkering groter geworden. Voorheen kwamen deze mensen terecht in de Wajong terecht of 
de Wsw. Deze groep mensen die voorheen in genoemde regelingen kwamen stromen niet uit de 
bijstand aangezien hier een structurele loonkostensubsidie aan verbonden is. Wel is het zo dat het 
aantal mensen in de bijstand gestaag daalt. Afgezet tegen andere gemeenten doet gemeente 
Twenterand het uitstekend.  
 

DOELENBOOM MAATSCHAPPELIJKE ONDERSTEUNING 

Onderwerp: Was-en strijkservice 
Vanuit de fractie(s): GBT / CDA / SGP/ PVV 
Vraag: 

- Voor de HO was- en strijkservice raamt u een voordeel van slechts € 50.000. 
Gezien de reeds jarenlange ervaringen van andere gemeenten is deze raming niet 
wat aan de zuinige kant? 

Algemene voorziening was- en strijkservice;  
- In hoeverre is het juridisch getoetst of dit houdbaar is. Op dit moment lopen er bezwaren bij 

o.a. gemeente Almelo die ook voor deze vorm hebben gekozen. 
- Is er een berekening gemaakt wat het gaat kosten om de her-indicaties uit te voeren en 

weegt dit op tegen de opbrengsten? 
- Om hoeveel indicaties/inwoners gaat het op dit moment waarbij dit van toepassing zou 

kunnen zijn? 
Algemene voorziening was- en strijkservice. 

- Hoeveel kosten zijn er nu mee gemoeid in Twenterand m.b.t. het wassen en strijken? 
- Welke berekening (onderbouwing baten-lasten) ligt er onder dit voorstel? 
- Er wordt gesproken over goede ervaringen in andere gemeenten. Wat zijn dan de goede 

ervaringen? (gericht op serviceverlener, de gemeente of ook de inwoner, de gebruiker) 
- Wordt er ook een eigen bijdrage gevraagd van de gebruikers? Waarom niet of wel en 

hoeveel dan?  
- Hoeveel mensen maken gebruik van de was- en strijkservice door DOS’37, Zorgcentra en 

inVia? Hoeveel bedraagt de jaarlijkse besparing met de eerdere opzet, namelijk toen de HO 

deze werkzaamheden verrichtte? Moeten onze inwoners nog een extra bedrag hiervoor 

betalen? Het college hecht veel waarde aan duurzaamheid: hoe duurzaam is het om was op 

te halen bij verschillende huishoudens met een auto, extern te laten wassen en weer met de 

auto te retourneren?  

Reactie college:  
Het invoeren van de was- en strijkservice als algemene voorziening dient zorgvuldig te gebeuren en 
hier willen we de tijd voor nemen. We willen de client laten wennen aan de nieuwe situatie en de 
voorziening gefaseerd invoeren. De raming van € 50.000,- is dan ook een voorzichtige. Bovendien 
willen we als college niet werken met irreële taakstellingen. 
  
De houdbaarheid van de algemene voorziening is juridisch getoetst. In paragraaf 3.5 van de Memorie 
van Toelichting bij de Wmo 2015 wordt de was- en strijkservice expliciet genoemd als voorliggende 
voorziening. De omzetting van een maatwerkvoorziening naar aan algemene voorziening is dus 
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mogelijk, mits aan een aantal voorwaarden is voldaan. De maatwerkvoorziening zal wel blijven bestaan 
voor inwoners voor wie de was- en strijkservice als algemene voorziening door bijzondere 
omstandigheden niet geschikt is.  Er zijn meerdere gemeenten in Nederland waar een succesvolle 
was- en strijkservice functioneert, zowel voor doelgroepen (die daar soms werken), klanten als 
gemeente. Deze ervaringen willen wij benutten. 
 
Er zijn ongeveer 700 cliënten die was- en strijktaken in de maatwerkvoorziening hebben. In 2019 (het 
laatste representatieve jaar ivm corona) hebben zorgaanbieders in totaal ca. € 436.000,- voor de was- 
en strijktaken gedeclareerd. Voor de algemene voorziening zal de client een eigen bijdrage betalen.  
 
Een plan van aanpak is momenteel in de maak. Hierbij enkele zaken die we momenteel in overweging 
hebben. De eigen bijdrage per waszak zal naar verwachting ongeveer € 5,- zijn. De kosten van de 
eigen bijdrage zijn hiermee vergelijkbaar met de kosten van aan huis wassen, strijken en drogen. 
Hiermee baseren we ons op de cijfers van het Nibud.   
De omzetting van de maatwerkvoorziening naar een algemene voorziening vindt ons inziens idealiter 
plaats op het moment dat de huidige maatwerkbeschikking van de cliënt afloopt. Voor nieuwe cliënten 
geldt de algemene voorziening. Er zal dus geen sprake zijn van een groot aantal her-indicaties binnen 
een kort tijdsbestek. Wel zal er ruimte moeten zijn voor een goede communicatie en begeleiding van 
de doelgroep. 
 
Er is op dit moment geen was- en strijkservice door DOS’37, De Twentse Zorgcentra en InVia. Deze 
partijen hebben vanuit het innovatiefonds een subsidie ontvangen. Met deze gelden wordt in het 
clubgebouw van DOS slechts de sportkleding gewassen door cliënten van De Twentse Zorgcentra en 
InVia. Met DOS hebben wel verkennende gesprekken plaatsgevonden of ze deze activiteiten willen 
uitbreiden met een was- en strijkservice voor HO-cliënten van Twenterand. 
 
Een plan van aanpak voor de invoering van de was- en strijkservice zal – indien de Raad instemt met 
deze maatregel – na de zomer verschijnen. Hier zullen ook thema's als logistiek, duurzaamheid  en 
genoemde uitvoeringsaspecten aan bod komen.   
 
Onderwerp: Wachttijd inzet consulent  
Vanuit de fractie(s): CU  
Vraag:  
Wat is de wachttijd voordat een (jeugd en/of WMO) consulent betrokken kan worden bij een casus? Zit 
er verschil in de wachttijd als de aanmelding door cliënten zelf, zorgaanbieders, scholen, voorveld of 
POH wordt gedaan? Hoe wordt eventueel de urgentie bepaald en is het mogelijk om casuïstiek met 
urgentie eerder te behandelen?  
  
Reactie college:  
Hier is geen eenduidig antwoord op te geven omdat inderdaad de urgentie van de casus meespeelt. 
Dit zal dus per geval verschillen. Het belang van het kind/gezin/inwoner staat bij ons voorop. De 
wachttijd is ook afhankelijk van de drukte aan de toegang c.q. de aanwezige werkvoorraad. Zoals u 
weet is het sociaal domein dynamisch en hebben wij bij Wmo als Jeugd helaas periodiek te maken met 
wachttijden c.q. een werkvoorraad. Bij Jeugd krijgen we geregeld overdrachten vanuit Veilig Thuis 
Twente. Hier gelden regionale afspraken dat deze zaken met spoed worden opgepakt vanwege het 
(potentiële) veiligheidsrisico en daarmee urgent zijn. Aan deze afspraak houden wij ons als gemeente 
Twenterand ook. Zaken die vanuit de POH-jeugd en/of huisarts worden verwezen worden op dit 
moment opgepakt door de coördinator externe verwijzers (jeugd). Deze heeft soms iets sneller tijd dan 
een ‘reguliere’ consulent om zo’n casus op te pakken zodat er een passende beschikking kan komen. 
In geval van jeugd dient de aanmelding altijd door de ouder(s)/gezaghebbende(n) gedaan te worden. 
Bij Wmo is er geen verschil in volgorde van het oppakken van een casus in relatie tot de aanmelder. 
 
Onderwerp: Gastgezinnen Evenmens 
Vanuit de fractie(s): GBT / CU / CDA 
Vraag: 
- Op pagina 11 is te lezen dat er 10 koppelingen met betrekking tot de ‘Gastgezinnen Evenmens’ 
zijn geweest, waarbij 14 kinderen zijn geholpen. Een besparing van € 21.000 leverde dit op versus 
een investering van € 6.502. Is het mogelijk om met een kleine uitbreiding van de huidige 
inspanningen de aantallen te verhogen en dus nog meer te besparen? 
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- De innovatie van Evenmens met gastgezinnen begrijpen wij en daar staan wij ook achter. Echter zijn 
wij wel benieuwd naar de duurzaamheid van deze inzet. Heeft deze inzet duurdere zorg kunnen 
voorkomen en voor hoelang?  
Gastgezinnen Evenmens 

- Voorgesteld wordt om structureel € 6502,- op te nemen. Aangezien het hier om een 
structureel bedrag gaat willen wij graag een overzicht van het verwachte aantal gebruikers; 

- U geeft aan dat er 10 koppelingen zijn geweest. Hoeveel geïndiceerde zorg is er uiteindelijk 
nog nodig geweest? 

 
Reactie college:  
De gastgezinnen van Evenmens helpen gezinnen met een zorgvragend kind. Door het zorgvragende 
kind voor een bepaald aantal dagen per maand onder te brengen in een gastgezin komt de rest van 
het gezin tot rustig. Dit maakt dat een gastgezin niet alleen het zorgvragende kind helpt, maar ook de 
ouders en eventuele broers en zussen. Eventueel kunnen de broers en zussen in een gastgezin 
geplaatst worden, zodat zij tot rust komen en even kind kunnen zijn. De besparing die berekend is, 
gaat alleen uit van zorg voor het zorgvragende kind. Door het gezin te ontlasten, kan zorg rondom 
andere gezinsleden voorkomen worden, zoals bijvoorbeeld mentale problemen bij de broers en zussen 
of ondersteuning voor de ouders. Het is mogelijk dat een verhoging van het aantal koppelingen een 
hogere besparing oplevert, maar dit hangt af van de casuïstiek binnen het gezin, het aantal 
hulpvragers en de beschikbaarheid van gastgezinnen. We ramen reële aantallen. 
In 2021 zijn tot nu toe 3 koppelingen gemaakt. Door corona hebben de intakes een tijd stilgelegen. Wel 
is er een stijgende lijn te zien in het aantal aanmeldingen. De raming in de begroting gaat uit van 9 
koppelingen. Hier zit echter flexibiliteit in, omdat niet voor elke koppeling hetzelfde aantal uren aan 
ondersteuning vanuit Evenmens nodig is. 
 
Het is niet eenvoudig aan te geven hoeveel geïndiceerde zorg uiteindelijk nog nodig is geweest. De 
ondersteuning van de gastgezinnen is er nog niet lang, waardoor niet duidelijk is welke lange termijn 
effecten de ondersteuning heeft. Daarnaast hebben de gastgezinnen ook een preventieve werking, 
waardoor zorg niet nodig is. Wel zijn er voorbeelden waar de inzet van geïndiceerde zorg is voorkomen 
of uitgesteld. Een kind hoefde bijvoorbeeld maar 1 keer per maand naar een zorgboerderij en er is een 
casus waarbij geïndiceerde zorg 6 maanden is uitgesteld. 
 
Onderwerp: Project Eenzaamheid 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Project eenzaamheid: Hoeveel geld wordt aan de uitvoering van deze pilot uitgegeven door onze 
gemeente (subsidie en ambtelijke capaciteit) en welke middelen hiervoor zijn ontvangen?  
 
Reactie college 
Project Eenzaamheid vindt plaats in het kader van een door het college goedgekeurd actieplan Samen 
ben je niet Alleen". Dit meerjarenplan wordt gefinancierd uit GIDS-gelden (decentralisatie uitkering 
Gezond in de Stad). Bij de start is een initieel bedrag van ca. € 98.000 is hiervoor gereserveerd voor 
uitvoering en activiteiten. Er wordt gedurende 2 jaar externe capaciteit ingekocht bij de lokale 
welzijnsorganisatie (€ 36.000). De uren ambtelijke capaciteit worden niet specifiek bijgehouden. 
 
Onderwerp: Regionaal Maatwerkvervoer 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Beschikbaar stellen en financieren van regionaal maatwerkvervoer 

- Hoeveel inwoners maker er gebruik van automaatje en wat is de besparing t.o.v. de 
regiotaxipas; graag een compleet overzicht hiervan; 

- Is er een bepaalde groep die hier gebruik van maakt en zo ja kunt u aangeven welke; 
 
Reactie college:  
In de tussenrapportage AutoMaatje, welke de opbouwfase beslaat, worden 123 unieke 
deelnemers genoemd die in de periode tussen juni 2019 (start) en 31 dec. 2020, ondanks een 
forse stagnatie door corona, samen meer dan 900 ritten hebben gemaakt. Voor ritten binnen 
Vriezenveen vindt overigens een actieve doorverwijzing plaats naar de Vrijwillige Hulpdienst 
Vriezenveen.  
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AutoMaatje is bedoeld voor de minder mobiele inwoners die hierdoor zelfstandig kunnen 
reizen. De meeste inwoners die gebruik maken van AutoMaatje zijn tussen de 70 en 85 jaar, 
komen uit alle kernen, 55% is alleenstaand, 9 % woont beschermd.  
Voor een nadere toelichting verwijzen wij u naar het antwoord op een eerdere vraag (Incidentele 
uitgaven voorliggend veld) in het begin van deze beantwoording van de algemene beschouwingen. 
  
Onderwerp: Versterking OZJT 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
De versterking van OZJT met 27000 staat aangegeven voor 2 jaar. Het is echter nu al totaal in de 
begroting opgenomen. Zou dat niet voor komend jaar de helft moeten zijn? 
  
Reactie college: 
Het bedrag is geraamd op € 27.000 voor 2022 en € 27.000 voor 2023. U vindt dit in de overzichtstabel 
op pagina 8 van de kadernota. Dat zijn de correcte bedragen. 
 
Onderwerp: Vrijwilligerswerk 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Bij de vorige begroting heeft u aangegeven het vrijwilligerswerk aantrekkelijker te maken. Kunt hier een 
update over geven hoe dit gerealiseerd is en wat de effecten hiervan zijn. Heeft dit uitgepakt zoals u 
zich dat voorstelde? 
 
Reactie college: 
Door de uitbraak van de coronacrisis heeft in 2020 veel vrijwilligerswerk stilgelegen. Veel organisaties 
voerden geen activiteiten uit of namen geen nieuwe vrijwilligers aan. Dit maakt het lastig om te 
inventariseren wat de effecten zijn van de veranderingen van werkwijze en projecten die momenteel 
lopen. 
Desalniettemin kunnen een aantal relevante ontwikkelingen noemen: 
Op dit moment is het Informatiepunt Vrijwilligerswerk Twenterand (IVT) bezig met het implementeren 
van een nieuwe werkwijze. In de nieuwe werkwijze ligt de focus meer op ondersteuning van de 
organisaties. Eén van de aanpassingen is bijvoorbeeld dat een reactie op een vacature direct naar de 
organisatie wordt verstuurd. Het IVT adviseert en bemiddelt alleen nog wanneer hierom gevraagd 
wordt. Verder is het project Impacter op 1 maart 2021 van start gegaan. Dit is een project waarin 
jongeren worden gekoppeld aan een organisatie om een maatschappelijke diensttijd te vinden die 
aansluit bij hun motivatie en leerdoelen.  
 
Onderwerp: Declaraties zorgverleners 
Vanuit de fractie(s): SGP / PVV 
Vraag: 
Declaraties van zorgverleners in het sociaal domein. 

- Zijn deze declaraties nu onder controle? 
- Heeft Twenterand de afgelopen 3 jaren te maken gehad met malafide zorgverleners? Zo ja, 

welke extra kosten waren er mee gemoeid? 
We zijn verheugd dat ook Twenterand meer zorgaanbieders vooraf gaat controleren in plaats van 

achteraf. Voor ons beeld: hoeveel is er de afgelopen drie jaar afgeschreven aan geld dat niet meer te 

vorderen/te innen is? Door zaken te hebben gedaan met malafide zorgorganisaties dan wel als gevolg 

van faillissementen van zorgbureautjes? 

Reactie college: 
- De declaraties van zorgaanbieders zijn onder controle. 
- Er is - de laatste 3 jaren – uit ons onderzoek niet gebleken dat zorgaanbieders onterecht geld 

hebben ontvangen. Wel zijn diverse aanbieders wegens ondermaatse kwaliteit aangesproken 

en zelfs zijn hierom contracten ontbonden. Twente(rand) heeft de afgelopen tijd geïnvesteerd 

in de preventie van zorgfraude door de inzet van het barrièremodel, extra inzet op handhaving 

en toezicht en een regionale aanpak zorgfraude. Ook controle aan de achterkant (zowel intern 

als extern door accountant) levert het beeld dat voor de gelden die zijn verstrekt ook zorg is 

geleverd.  
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Onderwerp: Kosten abonnementstarief 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
Er wordt geschreven dat de kosten voor het sociaal domein oplopen door het abonnementstarief. Kunt 

u dit voor de raad inzichtelijk maken: wat zijn de financiële consequenties geweest sinds de invoering? 

Die ten laste komen van onze begroting? En staat hier geen enkele compensatie tegenover vanuit het 

Rijk? 

Reactie college: 
Sinds de invoering van het abonnementstarief op 1 januari 2020 zien we in Twenterand een stijging 
van het aantal cliënten met Wmo-ondersteuning. Dit effect (aanzuigende werking) wordt met name 
gezien bij huishoudelijke ondersteuning, maar ook bij andere voorzieningen zoals hulpmiddelen. Over 
het jaar 2020 zijn hogere kosten en lagere inkomsten (eigen bijdragen) zichtbaar voor huishoudelijke 
ondersteuning en hulpmiddelen. Het is niet met zekerheid te zeggen in welke mate overschrijdingen 
toe te schrijven zijn aan de invoering van het abonnementstarief, maar dit speelt zeker een rol. Onze 
consulenten herkennen soms wel situaties waar dit speelt.  Andere kostenverhogende factoren betreft 
o.a. volumes en prijsstijgingen. 
Vanuit het Rijk wordt tot op heden onvoldoende compensatie geboden voor de nadelige effecten van 
het abonnementstarief. De compensatie die gemeenten kregen was nog niet voldoende om de 
verminderde eigen bijdragen op te kunnen vangen, de financiële gevolgen van de aanzuigende 
werking is in zijn geheel niet gecompenseerd. Er wordt daarom actief lobby gevoerd, onder meer door 
de VNG, om het abonnementstarief bij te stellen of af te schaffen. Dit wordt een item voor het nieuwe 
kabinet. 
 

DOELENBOOM GEZONDHEIDSZORG 

Onderwerp: Scheidingspunt 
Vanuit de fractie(s): CU / PVV 
Vraag: 
Scheidingsloket: extra inzet van 55.200 euro om te verlengen.  Kan dit loket bij informatiepunten 
worden ondergebracht? Zou dat een kostenreductie op kunnen leveren? 
U geeft aan de pilot Scheidingspunt een betere kans te willen geven. U geeft tevens aan dat u in de 

loop van 2021 meer scheidingen verwacht vanwege mede corona effecten. Welke effecten zijn er dan 

nog meer waarop u meer scheidingen verwacht? Kunt u aangeven wat de resultaten geweest zijn van 

deze pilot? Hoeveel mensen hebben gebruik gemaakt van deze pilot en wat zijn de effecten geweest? 

Als we kijken naar de jaarlijkse kosten, hoeveel bedragen dan de overheadkosten van deze pilot, 

uitgedrukt in procenten? 

Reactie college:  
Het Scheidingspunt is na een aanbesteding gegund aan Incluzio. Incluzio bood de beste prijs-
kwaliteitverhouding. Het loket is bewust ambulant geplaatst omdat inwoners een drempel ervaren om 
met hun scheidingsproblematiek naar een loket te gaan. Het onderbrengen van het loket bij een 
bepaald informatiepunt zal dan eerder averechts werken en wellicht zelfs kostenverhogend wegens 
huisvestingskosten en verplichte bezettingsuren. 
 
Naast de corona-effecten doelen we hierbij op de mentale gesteldheid van zowel kinderen als hun 
ouders, die deels natuurlijk ook weer samenhangen met corona. Het resultaat van de pilot tot nu toe is 
dat 38 personen/gezinnen in contact zijn geweest met het Scheidingsloket. De resultaten zijn divers: 
van bemiddelen om tot een omgangsregeling te komen, tot meerdere gesprekken om het belang van 
een goede communicatie vanwege de kinderen te benadrukken, tot een doorverwijzing naar 
tweedelijnszorg. De opdracht is in directe uren aanbesteed. De overhead is daardoor niet inzichtelijk. 
Uit de registraties blijkt dat er niet of nauwelijks sprake is van overhead. 
 
Onderwerp: Rookvrije zones 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Kan het college zich herinneren dat zij toezeggingen heeft gedaan met betrekking tot het instellen van 
rookvrije zones rondom bushaltes, in het bijzonder bij de bushaltes in Westerhaar Vriezenveensewijk? 
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Wanneer gaat het College deze toezegging nakomen en vindt de uitvoering van het instellen van de 
rookvrije zones plaats? 
 
Is het College bereid om te onderzoeken op welke plaatsen nog meer in de gemeente Twenterand er 
rookvrije zones in te stellen? 
 
Reactie college: 
Het college kan zich een toezegging over rookvrije bushaltes herinneren en is zelfs in gesprek geweest 
met initiatiefnemers, de GGD/Alliantie. De contacten met de vervoerders en de provincie over de 
bushaltes in de gemeente zullen dit najaar – liefst in samenhang met het lokaal preventie-akkoord - 
weer worden opgepakt.  
Het college is bereid om nadere rookvrije plekken te onderzoeken.   

 
Onderwerp: Preventie-akkoord 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Gaat de gemeente in het kader van het preventie-akkoord ook aandacht richten op goede en gezonde 
voeding? Hoe wordt hieraan aandacht besteed binnen de eigen gemeente en welke partijen worden 
uitgenodigd om hierover mee te denken? Wij denken aan gezonde scholen, bedrijven, 
sportverenigingen.  
 
Reactie college: 
Het onderzoek naar draagvlak voor een lokaal preventie-akkoord is bijna afgerond middels een 
afstudeer-opdracht en wordt na behandeling in het college openbaar. Het is nog te vroeg om te zeggen 
welke onderwerpen aan bod gaan komen. Mocht overgewicht een van deze onderwerpen zijn, dan is 
gezonde voeding daar vast een onderdeel van. Hoewel overgewicht meer is dan minder of gezonder 
eten. Het beweegaanbod is daarom zeker een belangrijk aspect, daarnaast zijn er mogelijkheden bij 
(praktijkondersteuners van) huisartsen en een interventie als met mensen naar de supermarkt om hen 
tijdens het boodschappen doen te wijzen op (on)gezonde voeding. Er is een groep inwoners die hier 
behoefte aan heeft. 
 

DOELENBOOM ONDERWIJS 

Onderwerp: Digitalisering 

Vanuit de fractie(s): CU 

Vraag: 
Is er in het project ook aandacht voor eenzaamheid? Daarnaast vroegen we ons af of het plan 
laaggeletterdheid een brug kan slaan door mensen meer digi-vaardig te maken.  
Tenslotte vragen wij ons af wat dit betekent voor de mensen die hierin nu werkzaam zijn: worden zij 
overgeplaatst in andere functies of worden hun functies kleiner?  
 
Reactie college: 

Waar mogelijk wordt de link met eenzaamheid gelegd. Een van de doelen van het actieplan 
laaggeletterdheid is meer aandacht voor digivaardigheid. Een van de andere aandachtspunten van het 
beleid zijn bedrijven en een aanbod van cursussen voor hun werknemers: zowel op het gebied van 
digitalisering en andere terreinen, zodat zij werk kunnen blijven doen.  
Digitalisering en robotisering zorgen voor nieuwe functies. Dit wil niet zeggen dat al het werk 
gedigitaliseerd wordt of kan worden. Hoe organisaties hiermee omgaan is heel verschillend.  

 
Onderwerp: Laaggeletterdheid 
Vanuit de fractie(s): CU/PVV 
Vraag: 

Laaggeletterdheid:25.875 euro voor verlengen. Wat is bereikt in het afgelopen jaar met het actieplan 
laaggeletterdheid? Hoeveel kinderen en volwassenen zijn hiermee bereikt? 
U stelt als doel om de laaggeletterdheid af te laten nemen. Wat is het doel, SMART geformuleerd en 

waar staan we nu anno 2021? 



   
 

12 

 

Reactie college: 

De cijfers over het bereik zijn te vinden in de betreffende tabel in de Kadernota. Er is sprake van een 
daling ten opzichte van 2019. Dit had mede te maken met de personele omstandigheden op het 
Taalpunt en uiteraard de coronapandemie. Dit geldt ook voor het aantal kinderen dat is bereikt met 
bijvoorbeeld de Voorleesexpress. Waar mogelijk zijn dergelijke activiteiten doorgegaan of weer gestart, 
maar deze hebben tijdens de lockdowns uiteraard ook stilgelegen. In Twenterand is circa een op de 
zes inwoners (5.500 personen) laaggeletterd. Het meest concrete doel is om zoveel mogelijk van deze 
mensen in beeld te krijgen en te houden en hen waar mogelijk bij te staan. Niet alleen door cursussen, 
maar bijvoorbeeld ook bij het invullen van formulieren en vroegsignalering van eventuele financiële 
problemen. In het geactualiseerde Actieplan laaggeletterdheid zal het doel van de interventies nader 
worden geformuleerd. 

 

Onderwerp: Taalcursussen 

Vanuit de fractie(s): CU 

Vraag: 
Taalcursussen. Hebben mensen aan een taalcursus kunnen deelnemen en hoeveel mensen hebben 
dit afgemaakt? Heeft dit effect gehad op hun situatie en mogelijk tot hun participatie? Zouden 
taalcursussen gecombineerd kunnen worden met de inburgeringscursussen, zodat daarmee mogelijk 
kosten worden gereduceerd?  
 
Reactie college: 
In 2020 hebben 31 cursisten zich aangemeld bij een cursus via het Taalpunt. Dit waren er 
een jaar eerder nog 90. Het aantal cursisten dat een taalcursus heeft gevolgd bij het ROC 
was in 2020 38, in 2019 40. Effecten op situatie en participatie zijn onbekend. Het gaat 
ook niet alleen om mensen met een bijstandsuitkering. Taalcursussen zijn gericht op 
mensen die de Nederlandse taal op een bepaald basisniveau machtig zijn, dat geldt niet 
voor statushouders die het Nederlands nog volledig moeten leren. Een combinatie van 
deze twee cursussen is daarom niet wenselijk. 
 
Onderwerp: Extra middelen Nationaal Plan onderwijs 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Gemeenten krijgen extra middelen vanuit het Nationaal Plan Onderwijs, resp. voor de jaren 2021, 2022 
en 2023, € 80 miljoen, € 182 miljoen en € 84 miljoen.  

- Hoeveel geld krijgt Twenterand via dit plan toebedeeld? 
- Waar is rekening mee gehouden? 
- Hoe en waaraan worden de middelen besteed? 

 
Reactie college: 

- Dat is nog niet bekend. Naar verwachting in juli 
- Lastig te beantwoorden. Het totaalbedrag voor gemeenten is 300 miljoen. Een 

verdeelcriterium is 'gemeenten met veel leerlingen met een groot risico op 
onderwijsachterstanden'. Mede gebaseerd op het aantal doelgroepkinderen in de 
gemeente gaan we ervan uit dat Twenterand hier onder valt. 

- Hier gaan we op korte termijn met de schoolbesturen over in overleg. Niet alleen over de 
gemeentelijke middelen, maar ook over de middelen die de scholen ter beschikking krijgen. 

 
Onderwerp: Eenvoudig taalgebruik 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag:  
Op welke manier is gaat het College blijvend aandacht besteden aan helder en eenvoudig taalgebruik 
in de brieven aan inwoners, de voorlichting aan de inwoners, de raadsvoorstellen en alle andere 
vormen van publicaties? 
 
Reactie college: 
De afdeling Communicatie is naar verwachting rond de zomervakantie weer op sterkte. De nieuwe 
medewerkers zullen dan worden meegenomen in het belang van eenvoudig en begrijpelijk taalgebruik 
door het Taalpunt. Dit zullen we ook weer gaan doen bij onze consulenten. Tot slot wordt gestimuleerd 
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dat ambtelijke collega's vaker elkaars teksten lezen en van kritisch commentaar voorzien. Uiteraard zal 
ook het Taalpunt blijvend ingezet worden bij het checken van onze communicatie-uitingen. 
 

DOELENBOOM JEUGD 

Onderwerp:  Woonplaatsbeginsel Jeugdwet 
Vanuit de fractie(s): SGP, GBT 
Vraag:  

Woonplaatsbeginsel. 
- Wat is de oorzaak van deze begrotingsfout van € 1.000.000,- per jaar? 
- Heeft de Rijksoverheid onjuiste informatie gegeven die tot deze fout leidde? 

Het woonplaatsbeginsel Jeugdwet: het zal wel niet anders kunnen, maar het oogt vreemd ogen dat er 
vanuit een CBS simulatiemodel wordt gerekend. En dat er letterlijk staat “als de cijfers kloppen”.  
Kan dit bij de herijking in 2023 in het positieve geval ook een meevaller tot gevolg hebben?.. “als de 
cijfers kloppen”..? 
 
Reactie college: 

- Het opnemen van het woonplaatsbeginsel is het gevolg van een raadsbesluit in december 
2019 waar is aangenomen dat een aantal kinderen niet meer voor onze rekening zou komen. 
Daarna is echter de wetswijziging uitgesteld en wordt de verdeelsystematiek aangepast. Dit is 
nieuwe informatie van Rijkswege. Dit leidt ertoe dat dit extra bedrag gecorrigeerd moet 
worden. Pas na invoering van de wet (in 2022) zullen we de definitieve effecten gaan kennen.  

 
- Gelet op onze ervaringen met rijksverdeel- en prognosemodellen zijn wij terughoudend op de 

impact voor Twenterand. Nadat alle kinderen zijn toegewezen aan de juiste gemeente, zullen 
we pas echt helderheid hebben over de uitkomsten van deze operatie. Inderdaad zou het in 
het positieve geval ook mee kunnen vallen. 

 
Onderwerp: Gezinswerker 
Vanuit de fractie(s): SGP / PVV 
Vraag: 
Gezinswerker 

- De businesscase laat zien dat de investering terug wordt verdiend én duurdere zorg 
voorkomen wordt. Laat a.d.h.v. de praktijk de financiële business case zien. 

U schrijft dat de investering van een derde gezinswerker (kosten 69.304 euro) wordt 
terugverdiend omdat duurdere zorg wordt voorkomen. Kunt u dit voor ons inzichtelijk maken of is 
dit vooral een niet te meten gevoel? 
 
Reactie college: 
Een gezinswerker is goed geworteld in het lokale netwerk, laagdrempelig en kan snel een gezin helpen 
bij het voorkomen van zwaardere problematiek. Door zo korter op de bal te zitten, kan eerder 
ingegrepen worden, wordt problematiek minder zwaar en kunnen duurdere zorgkosten bespaard 
worden. Voor gezinswerk is destijds een aparte SROI (social return on investment) uitgevoerd 
(Gemeente Twenterand onderzoekt effectiviteit inzet gezinswerk | Twenterand). Uit de analyse blijkt 
dat elke euro die wordt geïnvesteerd in gezinswerk vijf keer zoveel oplevert maatschappelijk en voor 
de gemeente drie keer zoveel. Bovendien zorgt de laagdrempelige manier van werken van 
gezinswerkers ervoor dat inwoners vertrouwen in ze hebben en ze zelf gaan bellen als ze problemen 
ervaren. Inhoudelijke effecten hebben onder meer betrekking op meer inzicht in eigen financiële 
situaties, schoolgang kinderen, meer hulpverleningsbereidheid door meer vertrouwen, het hervatten 
van de arbeidsparticipatie, het voorkomen van huiselijk geweld en frequenter medicijngebruik. Binnen 
onze gemeente lopen mensen zeker niet ‘te koop’ met hun ‘’problemen’’. Er tijdig bij zijn is cruciaal. Als 
inwoners zelf in staat zijn hulp tijdig in te schakelen voorkomen we erger. De gezinswerkers kunnen en 
doen dit. In 2020 deden zij dit bij 50 gezinnen met jongeren in de leeftijd van 0 tot 15 jaar en bij 21 
gezinnen met jongeren in de leeftijd van 15 tot 25 jaar. In 60% van de gevallen zijn wij als gemeente 
zelf de verwijzer naar het gezinswerk om naast eerdergenoemde effecten ook hulpvragen te laten 
verhelderen, inzicht te verschaffen in problematiek of overbruggingszorg in te zetten. Het gezinswerk 
ontlast de druk op de gemeentelijke toegang hier ook mee. Binnen de gezinnen zullen op de lange 
termijn de eerdergenoemde effecten o.a. leiden tot verbeterde ontwikkelingskansen voor opgroeiende 

https://www.twenterand.nl/gemeente-twenterand-onderzoekt-effectiviteit-inzet-gezinswerk
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kinderen, het hebben van een startkwalificatie, het voorkomen van tienerzwangerschappen, het 
voorkomen van suïcide, een groter gevoel van eigenwaarde en meetellen in de maatschappij. 
Daarmee is de verwachting dat er ook effecten geboekt worden met betrekking tot 
generatieproblematiek in deze multi probleemgezinnen. De verwachting is dat deze resultaten zich 
vertalen in langdurige afname van (dure) hulpverlening. Om dit aantoonbaar te maken zijn langjarige 
metingen noodzakelijk. Verder is de verwachting dat door de langdurige aanpak de besparingen zullen 
toenemen. Deze gezinnen komen minder in crisissituaties. Zij kunnen met hulpvragen beter in het 
voorliggend veld geholpen worden omdat ze beter in staat zijn hun eigen hulpvraag te formuleren. Ook 
zijn ze steeds beter in staat hun eigen problemen op te lossen. Ook dit kan als belangrijke 
maatschappelijke meerwaarde worden beschouwd. In algemene zin is gekozen voor incidentele 
verlenging vanwege enkel financiële motieven: we zijn overtuigd van de meerwaarde van het 
gezinswerk op verschillende hierboven geschetste vlakken en toekomstige landelijke ontwikkelingen. 
Onze begroting heeft echter geen structurele ruimte. Niet investeren zou zoals gezegd tot hogere 
kosten leiden. 
 
Onderwerp: Jongereninloop 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Er is nog steeds geen overeenkomst voor 1 jongereninloop. Wanneer wordt dit nu gerealiseerd. Dit 
duurt naar onze mening veel te lang en hier moet nu in worden doorgepakt. Of schuift u dit door naar 
een volgend college?  
 
Reactie college: 
Een mogelijke overeenkomst over één jongereninloop in Vriezenveen zal afhangen van de 
voortgang en resultaten van het dossier herpositionering jongerenwerk. Momenteel beschikt iedere 
dorpskern over één jongereninloop.  
 
Onderwerp: VTT 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
VTT, krijgt extra geld vanuit het Rijk dat via centrumgemeente Enschede ingevuld wordt. Is dit een 
structurele (jaarlijkse) bijdrage voor Enschede of eenmalig extra geld voor Enschede t.b.v. VTT? 
 
Reactie college: 
Dit betreft een structurele jaarlijkse bijdrage.  
 
Onderwerp: Kosten Jeugdzorg 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Kosten Jeugdzorg. Rapport gezamenlijke rekenkamers negen Twentse gemeenten.  

a. Is het geschetste beeld in het rapport ook voor Twenterand van toepassing? 

b. Het aantal gezinshuizen en zorgboerderijen heeft invloed op de uitgaven. Hoeveel gezinshuis, 

zorgboerderijen zijn er in Twenterand in de jaren 2018, 2019, 2020, 2021? 

c. Welke mogelijkheden heeft de gemeente om te sturen op het aantal gezinshuizen, 

zorgboerderijen in haar gemeente?  

 
Reactie college: 

a. Wij beperken ons in onze reactie op uw vraag over het gezamenlijke rekenkameronderzoek tot 
een globale reactie op grond van de managementsamenvatting waarin conclusies en 
aanbevelingen zijn opgenomen.  Het rapport is enkele dagen geleden bij ons onder ogen 
gekomen en het is ons inziens niet verantwoord om een onderzoek dat maandenlang is 
gedaan binnen 9 Twentse gemeenten in enkele dagen betrouwbaar te duiden en vergelijken 
met de situatie Twenterand.  Wij gaan daarom in op enkele opvallendheden: 
In algemene zin zitten er punten van herkenning in dit rapport, met name in de ontwikkeling 

van het Twents model, dit model geldt immers ook voor ons als Twenterand en samen moeten 

we de toekomst hiervan scherpstellen. Het punt “kostenbeheersing niet via inkoop” is ook 

herkenbaar, zeker zolang niet afgerekend wordt op resultaat bij aanbieders. In algemene zin 

zijn wij hiervan al lang bewust, want wij zoeken ook zelf bewust buiten de inkoop onze 
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besparingen, zoals in substitutie van geïndiceerde zorg in het voorveld.  Inzake “de regisseur 

Externe verwijzers” zitten wij in een verder stadium dan gemiddeld, dit is niet vreemd, want wij 

lopen hierin vooraan in Twente en men komt bij ons informeren hoe je dit aanpakt. Het belang 

van “netwerksamenwerking met het onderwijs” kan ook altijd beter en daaraan werken wij ook 

aan doorontwikkeling. Er loopt nu niet voor niets een afstudeeronderzoek op de ZATs/SOTs 

(ZorgAdviesTeams en SchoolOndersteuningsTeams).  De aanbeveling om samen als 

gemeenten van elkaar te leren is ons uit het hart gegrepen. Ons visitatietraject (ook gedeeld in 

Twente) is ook voor ons gestart als een bewuste vorm van leren. De geschetste ontwikkelingen 

op het gebied van groei in kosten in de periode 2015-2019 wordt ook herkend in Twenterand. 

Onze uitgaven namen ongeveer met 50 procent toe (volgens het rapport was dit over de 9 

gemeenten 60 procent en landelijk 47 procent). De afwijkingen ten opzichte van de begroting 

namen ook in Twenterand af omdat beter ingeschat kon worden hoe de uitgaven zich gingen 

ontwikkelen. 

Tenslotte wordt gesproken over een zgn. preventiestrategie (jeugd). Dit vinden wij breder dan 

jeugd het onderzoeken waard in het kader van het nieuwe integrale sociaal beleid c.q. 

gezondheidsbeleid met daarbij uiteraard het betrekken van de uitkomsten van het lokale 

onderzoek naar het preventie-akkoord.  Het blijkt vaak dat wij als Twenterand wel zaken vanuit 

een bepaalde visie of werklijn doen, maar dat dit beter uitgedragen en meer expliciet en 

SMART neergezet kan worden. De visitatie leert ons dan ook dat er ook beter op gestuurd kan 

worden.  Samenvattend lijkt dit onderzoek leer- en aanknopingspunten te hebben, maar om 

goed recht hieraan te doen, is een grondiger bestudering nodig. Begrepen is dat dit onderzoek 

ook betrokken wordt bij lopende ontwikkeling om een regiovisie jeugdhulp op te stellen, dus dit 

komt als het goed is ook automatisch op tafel. 

b. Daar waar er sprake is van verblijfzorg (als gevolg van een voogdijmaatregel) bij een 
zorgboerderij of gezinshuis binnen de gemeentegrenzen van Twenterand heeft dit invloed op 
de uitgaven omdat Twenterand in dat geval (financieel) verantwoordelijk is. Binnen Twenterand 
worden de kosten voornamelijk beïnvloed door de hoeveelheid gezinshuizen en in veel 
mindere mate door het aantal zorgboerderijen. Op dit moment zijn er 10 gezinshuizen binnen 
onze gemeentegrenzen. Daarvan is één gezinshuis gestart in 2018 en de overige in eerdere 
jaren. De uitgaven aan de gezinshuiszorg en in mindere mate de zorg binnen zorgboerderijen 
zal echter met ingang van 1-1-2022 wijzigen door de wijziging in de Wet Woonplaatsbeginsel. 
De gemeente vanwaar het kind komt (vanwaar het in verblijf gaat) zal (financieel) 
verantwoordelijk blijven.  

c. Om te sturen op het aantal gezinshuizen en zorgboerderijen en overige zorginitiatieven heeft 
de afdeling Samenleving in gezamenlijkheid met afdeling Ruimte een vragenlijst opgesteld. 
Hierdoor krijgen we zicht op de bedoeling van het zorginitiatief en het effect op de 
verschillende domeinen. De mogelijkheden om bijvoorbeeld gezinshuizen te weren uit de 
gemeente zijn juridisch gezien echter beperkt. 

 
Onderwerp: Jeugdhulp 
Vanuit de fractie(s) PVV 
Vraag: 
We zien landelijk het aantal jongeren dat gebruik maakt van jeugdhulp dalen, maar in o.a. Twenterand 

stijgen. Kunt u aangeven waarom wij er niet in slagen om gelijke tred te houden met de landelijke 

ontwikkelingen? Doen wij iets verkeerd of heeft het te maken met andere oorzaken? 

Reactie college: 
Het tussen 2019 en 2020 gestegen aantal jongeren dat gebruik maakt van jeugdhulp duiden we als 
een gevolg van de ontstane stabiliteit in de gemeentelijke toegang. Door meer tijd en aandacht voor de 
jongeren/gezinnen zijn we als gemeente meer problematiek gaan zien. Problematieken in gezinnen 
worden duidelijker. Gelet op onze zorgplicht handelen we hier adequater naar, met indien nodig de 
inzet van jeugdhulp. In 2020 hebben we bijvoorbeeld enkele zeer onveilige thuissituaties 
waargenomen. Hierdoor is het aantal jongeren met jeugdhulp met verblijf (niet meer thuis kunnen 
slapen/leven) een gevolg. Dit relateren we niet specifiek aan corona. Op uw vraag of we iets verkeerd 
doen of andere oorzaken verklarende factoren zijn; enerzijds zouden we meer willen afschalen in 
samenwerking met zorgaanbieders, anderzijds zouden we als gemeente geholpen zijn als 
zorgsignalen ons in een eerder stadium bereiken waardoor we erger kunnen voorkomen, in 
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samenwerking met het voorliggend veld. Vanuit de huidige stabiliteit in de gemeentelijke toegang willen 
we verder doorgroeien op deze vlakken; eerder signaleren en afschalen.  
 
Onderwerp: Jongeren / Overlast 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
We lazen onlangs een bericht dat een groep jongeren is opgepakt voor overlast, intimidaties, 

vernielingen, diefstal, inbraak enz. Kunt u iets zeggen over de achtergrond van deze jongeren? 

Leeftijden, opleiding die ze volgen, verzuim school, drugs- en drankproblematiek, of ze in het 

jeugdzorgtraject zitten enz. Wat worden de inspanningen van de gemeente om deze groep te 

monitoren en te zorgen dat het geen draaideurcriminelen worden? 

Reactie college: 
We kunnen niets zeggen over de persoonlijke achtergronden van deze jongeren uit het oogpunt van 
privacy. Wel kunnen we aangeven dat er een aantal jeugdreclasseringsmaatregelen uitgesproken 
zijn. We monitoren deze jongeren in samenwerking met jeugdreclassering, politie en jongerenwerk. 
Dit doen we lokaal in het ketenoverleg zorg en veiligheid en subregionaal in het justitieel overleg 
risicojongeren. Waar nodig is er ook contact met leerplichtambtenaren en/of met het RMC 
(Regionaal Meld- en Coördinatiepunt). Hier werken scholen en gemeenten samen om te voorkomen 
dat leerlingen zonder startkwalificatie van school gaan. 
  
Onderwerp: Jongerenorganisaties 
Vanuit de fractie(s):PvdA-GL 
Vraag: 
Hoe lang wil het College nog doorgaan om te komen tot een daadwerkelijke integrale aanpak 
(bestuurlijk en uitvoerend) van de vier jongerenorganisaties in Twenterand? 
 
Reactie college: 
We hebben de vier organisaties tot het tweede kwartaal van 2021 de kans gegeven ons te overtuigen 
dat men de herpositioneringsopdracht samen tot een succes kan maken. De vervolgkoers zal 
afhangen van de geboekte resultaten door de jongerenwerkorganisaties.  
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PROGRAMMA RUIMTE 

Inleiding: 
Onderwerp; Update  
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Onderaan pagina 37 schrijft u zich in te zetten voor “het realiseren, uitvoeren en afronden van 
plannen”. Zou u per genoemde plan een update willen geven? 
 
Reactie college: 
 

Mozaïek Voor de uitgifte van 16 levensloopbestendige woningen in het middengedeelte is 
de gemeente een ontwikkelcompetitie gestart. Op 17 augustus a.s. wordt gestart 
met bouwrijp maken. Na bouwvak gaan de kavels voor vrijstaande woningen en 
tweekappers in de verkoop. 
 

Smithoek 
 

Een notitie van uitgangspunten voor de ontwikkeling is opgesteld. Op dit moment 
beschikt de gemeente nog niet over formele toestemming voor ontsluiting van de 
Smithoek. Toestemming is nodig voor het in procedure brengen van een 
bestemmingsplan. De verwachting is dat er voor de bouwvakvakantie 
duidelijkheid is over de ontsluiting.   

Zuidmaten 
 

Fase 3 is grotendeels in verkoop op basis van het vigerende bestemmingsplan. 
Voor fase 3 en 4 heeft een ontwerpbestemmingsplan ter inzage gelegen. Naar 
aanleiding van een ingekomen zienswijze wordt aanvullend akoestisch onderzoek 
uitgevoerd. De verwachting is dat na de zomer het bestemmingsplan ter 
vaststelling aan de raad wordt aangeboden. 
 

Kroezenhoek 
 

Op dit moment zijn er nog kavels beschikbaar op bedrijventerrein Kroezenhoek in 
Den Ham. Er wordt nog niet gewerkt aan uitbreiding van dit bedrijventerrein. 

Vroomshoop 
Oost 2C 
 

Het ontwerp bestemmingsplan heeft ter inzage gelegen. Hierop zijn geen 
zienswijzen ingediend. De stikstofberekening was onjuist, is reeds aangepast en 
ligt sinds 22 maart 2021 ter beoordeling bij de ODT. Plan kan niet eerder worden 
vastgesteld dan dat er een positieve beoordeling is ontvangen van de ODT. 

Garstelanden De beantwoording van de zienswijze van de Provincie is naar de provincie 
gestuurd. Zodra we van de provincie een reactie hebben ontvangen gaan we 
verder met de uitwerking van het bestemmingsplan.   

Uitbreiding van 
het 110 KV 
Station 
Vroomshoop 
Enexis 
 

Begin juni is een vergunning voor het afwijken van het bestemmingsplan 
aangevraagd voor het plaatsen van SSI-ruimte binnen de hekken van het 
bestaande transformatorstation aan De Sluis 25, 7681KA in Vroomshoop. Ten 
behoeve van nutsvoorziening. 
 

Manitobaplein Het plan voor de herontwikkeling van de voormalige Rabobanklocatie is reeds 
meerdere malen aangepast. Een aangepast plan uitgaande van 45 
appartementen ligt ter beoordeling voor. 
 

Aldi 
Vriezenveen 
 

Het ontwerp bestemmingsplan is 20/05/2021 in procedure gebracht. Tegen de 
omgevingsvergunning bouw is beroep ingesteld bij de rechtbank. De hoorzitting 
heeft reeds plaatsgevonden. De uitspraak wordt op korte termijn verwacht. 

 

Trioterrein en 
uitbreiding 
Leemans aan 
de 
Hoffmansweg 

Samen en in overleg met de provincie bekijken wij hoe tegemoet gekomen kan 
worden aan de wensen van Leemans voor wat betreft mogelijkheden tot 
uitbreiding.  
 

Synagoge 
 

De ontwikkelaar is bezig met het opstellen van een concept-bestemmingsplan.  
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Zandwijk 
 

Ontwikkelaar is bezig met opstellen concept- bestemmingsplan. Er is een 
anterieure overeenkomst met ontwikkelaar in voorbereiding over de overdracht 
van gronden etc. 

Rohof 
 

We wachten op het ontwerp bestemmingsplan. 
 

locatie, Bijont 
Westeinde 
 

De omgevingsvergunning bouw voor de herontwikkeling Westeinde 1-3 is 
verleend. 
 

nieuwe 
zwembad 

De gemeenteraad is vorige week bijgepraat over het ontwerp van het zwembad 
en de vervolgstappen die worden gezet. De offertefase van de 
aanbestedingsprocedure is vrijdag 4 juni jl. gestart. 
 

 

DOELENBOOM OPENBARE ORDE EN VEILIGHEID 

Onderwerp: Burenruzies 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Burenruzies: Voortzetting conflictbemiddeling mbt burenruzies: hoeveel trajecten zijn in 2020 uitgevoerd 
en met welke resultaten? Wat gaat er in 2022 veranderen of wat blijft gelijk? Tegen welke kosten? 

 

Reactie college: 

Er zijn in 2020 27 trajecten uitgevoerd. Hiervan zijn er plm. 21 geslaagd. Onder geslaagd wordt 
verstaan: 

1. Het conflict is in zijn geheel opgelost.  
2. De kwestie is met een overeenkomst afgesloten waarin betrokkenen afspraken hebben 

gemaakt voor de toekomst. 
3. Betrokkenen geven aan dat de rust is wedergekeerd. 
4. Betrokkenen zeggen niet mee te willen werken, maar door de omgeving wordt aangegeven dat 

de rust is wedergekeerd en/of de politie geeft aan dat er geen nieuwe mutaties zijn opgemaakt. 
 

Er zijn geen plannen om de conflictbemiddelingsvoorziening in 2022 anders in te vullen omdat het 
een belangrijke aanvulling is op de reguliere zorg- en veiligheidsstructuren in Twenterand. Het 
huidige concept heeft de afgelopen jaren zijn meerwaarde bewezen (snelle de-escalatie in 
complexe en soms risicovolle situaties). 

 

Het beschikbare budget t.b.v. de conflictbemiddelingsvoorziening is € 35.000. 

 

Onderwerp: Cijfers drugsgebruik 

Vanuit de fractie(s): VVD 

Vraag: 
Wat betreft veiligheid staan er cijfers over het aantal inbraken en diefstallen. Wij missen hier cijfers 
over drugsgebruik en bijbehorende criminaliteit en/of overlast. Kunt u hier cijfers over specificeren. Hoe 
wordt het drugsgebruik tegen gegaan en is dit beleid succesvol. Wij kunnen ons voorstellen dat dit van 
invloed is op de begroting. Kunt u hier cijfers over geven? 

 

Reactie college: 

Drugsgebruik en drugsbezit is vaak slecht zichtbaar. Vroegsignalering is daarom extra belangrijk. 
De lijntjes tussen de politie, Tactus, onze boa's en jongerenwerk zijn kort en bij signalen kan er 
snel worden geschakeld om excessen te voorkomen. Daarnaast spelen we in op lokale trends als 
het gaat om drugs/genotsmiddelen. De inspanningen van de gemeente passen binnen de 
middelen in de begroting.  

 

De politiecijfers ten aanzien van drugsbezit zijn als volgt: 

2018: 5 registraties 

2019: 7 registraties 

2020: 17 registraties 

2021 (tot 7 juni): 2 registraties 
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De politiecijfers ten aanzien van drugsoverlast zijn als volgt: 

2018: 7 registraties 

2019: 2 registraties 

2020: 8 registraties 

2021 (tot 7 juni): 2 registraties 

 

Onderwerp: Overlast Vroomshoop 

Vanuit de fractie(s): VVD 

Vraag: 
We hebben de laatste tijd de nodige investeringen gedaan in het kader van veiligheid in Vroomshoop. 
Toch blijkt dat er nog steeds veel overlast is. Bewoners geven hierbij aan dat het toch steeds gaat om 
hetzelfde groepje overlast gevende jongeren die bekend zijn. De investeringen hebben niet geholpen 
maar zijn wel ten koste van onze begroting gegaan. Wat gaat u hier nu concreet aan doen om deze 
jongeren hiervoor aan te houden, te beboeten, op laten draaien voor schade of de ouders ter 
verantwoording roepen? 
 
Reactie college: 

De coronacrisis heeft tot gevolg gehad dat er voor jongeren weinig te doen was, waardoor de 
overlast niet alleen in Vroomshoop, maar ook in andere kernen en andere gemeenten fors is 
toegenomen.  Uit de politiecijfers blijkt echter dat er sinds afgelopen winter een langzame daling 
zichtbaar is als het gaat om de jeugdoverlast in Vroomshoop. In hoeverre dit te maken met de 
investeringen zoals cameratoezicht bij station Vroomshoop is lastig vast te stellen. We zijn het niet 
met u eens dat de investeringen geen effect hebben gehad.  

Binnen de mogelijkheden die de wet biedt wordt er door politie en BOA’s altijd streng opgetreden 
op het moment dat jongeren strafbare feiten plegen. Handhaving is echter slechts het sluitstuk om 
problemen aan te pakken. Preventie en zorg zijn juist nodig om (verder) afglijden van jongeren te 
voorkomen. Met alleen handhaving redden we het niet. Wanneer bewezen kan worden dat een 
jongere schade heeft veroorzaakt, zal de schade altijd (eventueel via de ouders) verhaald worden.  

 

Onderwerp: Aantal BOA’s 

Vanuit de fractie(s): PVV 

Vraag: 
We hebben het aantal BOA’s uitgebreid naar 3 mensen. Kunt u aangeven waarmee zij zich vooral 

hebben beziggehouden en aan welke activiteiten men niet is toegekomen? Zijn 3 BOA’s voldoende 

voor onze gemeente of zou er minimaal 1 BOA bij moeten komen? 

Reactie college: 
Onze BOA's hebben zich het afgelopen jaar beziggehouden met de coronamaatregelen die op ons 
leven van invloed zijn en zijn geweest. Dit geldt ook voor het naleven van de maatregelen vanuit de 
Noodverordening. Hun rol is zowel adviserend geweest (uitleggen van wat of niet mag), er is veel 
gesurveilleerd. Daarnaast hebben ze waarschuwende gesprekken gevoerd. Dit heeft ertoe bijgedragen 
dat er minder verbaliserend is opgetreden, hoewel dat ook wel is gebeurd. De tijd die aan "Covid-19" is 
besteed is ten koste gegaan van de andere taken. In het Jaarverslag 2020/Uitvoeringsprogramma 
2021 is hier uitgebreider aandacht aan besteed, maar in algemene zin zijn er geen taken/activiteiten 
waar de BOA's niet aan toe zijn gekomen. 
Controles op de diverse aspecten uit de DHW (Drank en Horeca Wet) zijn uitgevoerd en aangevuld 
met Covid-19 controles. Ook op het naleven van onze regelgeving aangaande het opruimen van 
hondenpoep is door de BOA’s gesurveilleerd (mede met gebruik van een onlangs aangeschafte 
warmtebeeldcamera).Evenementen zijn er minder geweest, maar die evenementen die er wel waren 
hebben extra inzet gevergd vanwege het naleven van de coronamaatregelen. Taken die in mindere 
mate zijn uitgevoerd betreffen bijvoorbeeld parkeerhinder, gebruik van de openbare ruimte, zwerfvuil 
en illegale stort. Daarentegen is er intensief gesurveilleerd (samen met politie) op vuurwerk en 
carbidschieten.  
Meerdere keren is gebruik gemaakt van de samenwerking van BOA's uit een buurgemeente. Dit heeft 
te maken gehad met een capaciteitsvraag; we hebben te maken met een boa die langdurig ziek is en 
onze boa's hebben ook te maken gehad met quarantaine (uit voorzorg) vanwege Covid-19, maar ook 
vanuit veiligheidsoverwegingen. BOA's werken onder omstandigheden waarbij het wenselijk is in duo 
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op te treden. Vanuit dat oogpunt is uitbreiding van de formatie zeker wenselijk. Om de geplande 
uitvoeringsdoelstelling te behalen is in het Jaarverslag 2020/Uitvoeringsprogramma 2021 al genoemd 
dat een capaciteit van 3,4 fte minimaal nodig is. 

 

Onderwerp: Minder overlast en minder criminaliteit 

Vanuit de fractie(s): PVV 

Vraag: 
U schrijft minder overlast en minder criminaliteit na te streven. Recentelijk lazen we nog dat een groep 

jongeren is aangehouden vanwege vernielingen, overlast, intimidatie en zelfs inbraak. Dit na 

jarenlange overlast door jongeren in o.a. de omgeving van het station. We zijn hier erg blij mee en 

hopen dat dit resultaat zal leiden tot meer gerichte opsporing van groepen die stelselmatig anderen tot 

last zijn. Onze vraag is dan ook of u meer gaat doen aan het opsporen en monitoren van jongeren die 

het leuk vinden om anderen lastig te vallen, spullen te vernielen enz? Zo ja, kunt u aangeven wat er 

feitelijk nu anders zal gaan? 

Reactie college: 
De aanpak van jeugdoverlast en het monitoren van overlastgevende jongeren heeft prioriteit bij 
politie en gemeente. De opsporing van strafbare feiten vindt echter onder gezag van de officier van 
justitie plaats. De aanpak van jeugdoverlast blijft ook de komende jaren een speerpunt.  
 

Onderwerp: BIBOB onderzoeken 

Vanuit de fractie(s): PVV 

Vraag: 
Er is relatief veel aandacht voor ondermijning en dus het aanpakken van georganiseerde misdaad. 

Hoe kan het dan dat er in 2020 dan 0 BIBOB-onderzoeken zijn geweest? Dit was in 2019 ook al zo. 

Almelo gebruikt deze onderzoeken wel, bijvoorbeeld bij het beoordelen van zorgorganisaties.  

Reactie college: 
Er moet een onderscheid worden gemaakt tussen het zogenoemde ‘eigen onderzoek’ van de 
gemeente i.h.k.v. de wet Bibob en een onderzoek door het Landelijk Bureau BIBOB (LBB). In 2020 
heeft de gemeente Twenterand 8 keer een eigen BIBOB-onderzoek uitgevoerd als onderdeel van 
een vergunningverleningsprocedure. Geen van de door de gemeente uitgevoerde eigen BIBOB-
onderzoeken vormden echter een aanleiding tot het laten uitvoeren van een (zwaarder) BIBOB-
onderzoek door het LBB. 
 

DOELENBOOM OPENBARE RUIMTE EN VERKEER 

Onderwerp: Inbreidingslocaties / Beheer water – bodem en groensystemen 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 

- Wat gaat het college doen ten aanzien van een samenhangend beheer van water -, bodem -, 
en groensystemen in bestaande bebouwingen en in nieuwe inbreidingslocaties om schades 
door hoosbuien en oplopende temperatuur te voorkomen? 

- Wij vinden dat in Twenterand de inbreidingslocaties klimaatbestendig moeten worden 
ingericht om aan de klimaat adaptatie in het kader van het Klimaatakkoord te voldoen. Wij 
zien dit gebeuren bij openbreken van wegen en aanleg riolering. Maar meer groen heeft tot 
gevolg dat er minder woningen bij inbreiding tot stand kunnen komen en dat er sneller naar 
uitbreiding moet worden gekeken. Is het college het hiermee eens? 
 

Reactie college:  

Op dit moment wordt gewerkt aan een uitvoeringsplan/actieplan Klimaatadaptatie. In de 
beleidsplanning voor de raad staat vermeld, dat deze in het derde kwartaal van dit jaar wordt 
aangeleverd. 

Wij zijn het eens met uw opmerking dat er voldoende groen in uit- en inbreidingsplannen aanwezig 
moet zijn. Per plan zal naar een optimum worden gezocht. 
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Onderwerp: N36 
Vanuit de fractie(s): CU / PVV 
Vraag: 
N36: Verbreding/opwaardering van N36: Wat zijn de concrete plannen en welke stappen zijn hiervoor al 
gezet? Wat heeft dit tot nu toe opgeleverd? 
Over de verbreding/opwaardering van de N36 is al veelvuldig gesproken. U zegt hierop in te willen 

blijven zetten. Op welke manier doet u dit en ziet u hierin enige progressie? 

Reactie college:  
Binnenkort wordt door Rijkswaterstaat een gedragsbeïnvloedingcampagne opgestart om mensen te 
wijzen op risicovol gedrag en hen daarbij te beïnvloeden. Met de gemeenten Hardenberg, Almelo, 
Ommen en een aantal Drentse gemeenten wordt gezamenlijk gewerkt aan een verkenning om een 
effectieve lobby op te zetten met als doel om de N36 op te waarderen. Ook het bedrijfsleven is/wordt 
daarbij betrokken. 

 

Onderwerp: Landbouwverkeersplan 

Vanuit de fractie(s): CU 

Vraag: 
Vervoerswijzen blijven minimaal gelijk. De ChristenUnie mist hier het landbouwverkeersplan, dat 
onderdeel is van het coalitieakkoord. Wanneer denkt het college dat wij dit plan tegemoet kunnen zien?   
 
Reactie college: 
Het zoveel mogelijk weren van landbouwverkeer uit onze kernen staat omschreven in ons 
Gemeentelijk Mobiliteitsplan. In de bijlage van de ‘verkeersvisie per kern’ staat aangegeven welke 
routes afgesproken zijn met landbouworganisaties LTO en Cumela.  
 
Onderwerp: Astbestsanering 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
In het coalitieakkoord wordt gesteld dat 70% van de asbestsanering wordt gerealiseerd. Nu de 

wettelijke verplichting m.b.t. asbestverwijdering van de baan is, kunt u aangeven hoe Twenterand er 

momenteel voorstaat?  

Hoeveel procent van de sanering is gerealiseerd?  
 
Reactie college: 
In 2016 is een inventarisatie gehouden   De stand van destijds, 560.000 m², geldt als nulpunt. Tot 1 

januari 2021 is 115.000 m²   Dat is 20 % van de beginstand. 

 

Onderwerp: Principeverzoek 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Waarom wordt in de kadernota het principeverzoek meegenomen, als dit bij de invoering van de 

omgevingswet op 1 januari 2022 komt te vervallen? Dan krijgt het principe verzoek een andere naam, 

is dan alsnog het bedrag van € 12.250 van toepassing? Valt dit niet onder de kosten uitvoering van de 

omgevingswet? 

Reactie college: 
De omgevingswet treedt in werking op 1 juli 2022. Volgend jaar hebben we voor een deel nog te 
maken met het huidige stelsel. Hierin hebben initiatiefnemers voor ruimtelijke ontwikkelingen 2 
mogelijke instrumenten om de haalbaarheid van plannen te verkennen, te weten: het vooroverleg en 
het principeverzoek. Volgens de legesverordening zijn aan het vooroverleg kosten (leges) verbonden. 
Het principeverzoek is gratis. Om deze ongelijkheid op te heffen, wordt voorgesteld om vanaf 2022 
voor het principeverzoek ook leges te vragen, zodat deze transitie onder de Omgevingswet soepel 
verloopt. Het genoemde bedrag is een raming op inkomsten. 
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Onderwerp: Gemeentelijk Rioleringsplan  
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Wij zien dat er in het kader van het gemeentelijk rioleringsplan u 200.000, - kan laten vrijvallen in 
verband met lagere rentekosten. Dit is voorgaande jaren ook al gedaan. Ons is niet duidelijk of dit 
alleen voor komend begrotingsjaar geld of ook voor komende jaren. Kunt u dit verduidelijken? 
 
Reactie college: 
De werkelijke rentekosten zijn lager dan de destijds geraamde rentekosten. Het bedrag van € 200.000 
geldt voor 2022 en 2023 (looptijd van het huidige GRP).  

 
Onderwerp: Beheerplannen 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
De toezichthouder geeft aan dat beheerplannen deels niet op orde zijn. Actuele beheerplannen zijn 
nodig om de realiteit van de ramingen, zoals die zijn opgenomen in de begroting te kunnen 
beoordelen. 

- Welke beheerplannen zijn er? 
- Welke beheerplannen zouden volgens de provincie deels niet voldoen? 

 
Reactie college: 
Voor het riool is er een geldig GRP, ook is er een vastgesteld Beleidskader gemeentelijk vastgoed. 
Daarnaast is er een Beheerplan Wegen en een Beheerplan Groen, deze dienen nodig geactualiseerd 
te worden. 
 
Op termijn is het wenselijk om voor alle kapitaalgoederen een Beheerplan op te stellen, vanwege de 
personele capaciteit is hier nog geen start mee gemaakt. De intentie is om dit in 2021 op te pakken. 

 
Onderwerp: Vrijval Voorziening Riolering  
Vanuit de fractie(s): SGP / PvdA-GL 
Vraag: 
Vrijval voorziening riolering. (€ 200.000,-) 

a. Moet het voordeel niet worden teruggegeven aan de inwoners via de tarieven? 

b. De lagere rentelasten worden als reden genoemd dat er middelen vrij vallen in 2022 

en 2023. Wij ontvangen graag de rekensom.  

c. Hoe verhouden deze vrij te vallen bedragen in 2022 en 2023 zich tot de totale 

rentelasten van de gemeente?  

d. Zijn en worden alle werkzaamheden genoemd in het GRP 2019-2023 uitgevoerd?  

e. Welke investeringen en werkzaamheden staan er nog op de planning, welke bedragen 

zijn hiermee gemoeid en met welke risico’s op budgetoverschrijding wordt rekening 

gehouden? 

f. Zijn de gelden van, deelvraag e, beschikbaar?  

 
Wat is de reden dat het college de keuze heeft gemaakt om de € 200.000  te gebruiken als 
(incidentele) dekking en niet om deze middelen in te zetten bijvoorbeeld voor maatregelen klimaat 
adaptie? 
 
Reactie college: 

a. Conform BBV voorschriften is dit niet verplicht. Exploitatievoordelen op riool, mits niet 
structureel, mogen ten gunste komen van de gemeentelijke exploitatie. 

b. In het GRP is gerekend met een rentepercentage van 2,5%, de rente waar nu mee gerekend 
wordt in onze begroting en jaarrekening is 1%, dus 1,5 % lager. De raming van de rente in 
2022 en 2023 is ruim 5 ton, dus dit zou een voordeel opleveren van 5 ton / 2,5% x 1,5% = 3 
ton. Omdat we niet zeker weten of alle investeringen in het betreffende jaar plaatsvinden zijn 
we uitgegaan van 2 ton. In het volgende GRP zal er gerekend worden met het dan geldende 
rentepercentage. 
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c. Vraag is niet helemaal duidelijk. De begroting voor het product riool is conform het 
vastgestelde GRP. De gemeentelijke begroting rekent met een omslagrente die jaarlijks 
berekend wordt. 

d. Zoals het er nu uitziet, worden deze werkzaamheden uitgevoerd. Binnen de planperiode is wel 
geschoven met werkzaamheden. In het volgende GRP (planperiode vanaf 2024) nemen wij 
een evaluatie op van het huidige GRP (zowel qua maatregelen als qua financiën).   

e. Zie antwoord d. Risico's op budgetoverschrijding zijn er niet. Over- en onderschrijdingen 
worden binnen de voorziening opgevangen. 

f. In de voorziening zijn alle kosten m.b.t. het product riolering opgenomen.  
Ook voor komend begrotingsjaar moet een aanzienlijk bedrag aan bezuinigingen worden gerealiseerd. 
Dit bedrag heeft daaraan bijgedragen. 

 
Onderwerp: Aanpak Klimaatadaptatie / hittestress 
Vanuit de fractie(s): SGP / PVV 
Vraag: 
Aanpak klimaatadaptatie. In 2022 verder gewerkt aan het tegengaan van wateroverlast, droogte en 
hittestress. 

- Welke investeringen zijn hiervoor benodigd? 
- Welke bedragen horen in hoofdlijnen bij deze investeringen? 

 
U schrijft onze inwoners te ondersteunen daar waar het gaat om het bestrijden van hittestress. 

Bijvoorbeeld door subsidies te verstrekken om tegels te laten vervangen door groen. Naast een 

industrieterrein ligt 14 ha vol met duizenden zonnepanelen (Oosterweilanden). Uit onderzoek blijkt dat 

zoveel zonnepanelen zorgen voor een extra lokale opwarming van een aantal graden. Hoe rijmt u dit 

met de opdracht om hittestress te beperken? Want u zorgt door uw beleid zelf voor extra hittestress. 

Reactie college: 

Op dit moment wordt gewerkt aan een uitvoeringsplan/actieplan Klimaatadaptatie. In de 
beleidsplanning voor de raad staat vermeld, dat deze in het derde kwartaal van dit jaar wordt 
aangeleverd. 
 
Onderwerp: Infrastructurele knelpunten 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Hoe gaan de investeringen m.b.t. infrastructurele knelpunten? 
a. Wat is de stand van zaken m.b.t. geprioriteerde maatregelenlijst die in 2018 door de Raad is 
aanvaard? 
b. Worden alle geprioriteerde maatregelen gerealiseerd? Zo nee, welke niet, of reden van vertraging? 
c. Welk budget stelt u komende jaar beschikbaar?  
 
Reactie college: 
a. Er wordt momenteel volop gewerkt aan de diverse infrastructurele knelpunten. Onder punt b. vindt u 
de lijst met uit te voeren knelpunten 
b.         Vriezenveen:  Onderzoek Oost – West verbinding > loopt 
                                   Onderzoek rotonde Westeinde – Koningsweg – Krijgerstraat  > loopt 
                              Oversteek Aadorpweg richting Centrum > najaar 2021 

Kruising Akker – Nieuwe Daarlerveenseweg > wordt met aanleg nieuwe 
fietspad Nieuwe Daarlerveenseweg uitgevoerd 

                                    Onderzoek ontsluiting zwembad Prinsenweg > vervallen  
                                   Ontsluiting centrum > in combinatie met centrumplan 
             Vroomshoop:  Optimalisatie Hammerstraat > najaar 2021 

Onderzoek en uitvoering verbetering Tonnendijkbrug > onderzoek gereed en                                           
wachten op uitvoering i.v.m omgeving kanaal  

                                   Fietsoversteek Europasingel – Amerikalaan > gereed 
                                    Attentie fietsoversteek Flierdijk > gereed 
             Westerhaar – Vriezenveensewijk:  

Maatregelen Schuineweg > zomer 2021 
Aanpassen Kervelplein en Hoofdweg > tot nader order  uitgesteld door college 
op verzoek van ondernemers ivm corona-crisis. 
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Onderzoek en uitvoering rotonde viaduct N36 –                                                                                         
Sibculoseweg > wachten op provincie 

             Den Ham:  Afbuiging Ommerweg – Marleseweg (rotonde Harwig) > gereed 
Vriezendijk veilig en goed alternatief voor doorgaande route Smitstraat –                                                 
Dorpsstraat > in voorbereiding 

             Algemeen:  Maatregelen fietsknelpunten Den Ham > 2022 
                                  Maatregelen fietsknelpunten Westerhaar – Vriezenveensewijk > 2022   

Onderzoek doorstroming N36 > continue proces in samenwerking met RWS,                                            
provincie, aanliggende gemeenten en hulpdiensten 

c. Voor de jaren 2019 t/m 2022 is jaarlijks een krediet beschikbaar van € 948.300, dus totaal € 
3.793.200. Dit krediet wordt in 20 jaar afgeschreven. 

                                                        
Onderwerp: Kanaal Almelo – De Haandrik 
Vanuit de fractie(s): SGP  
Vraag: 
Kanaal Almelo de Haandrik. De gemeente loopt hierin ook risico. 
- Welke risico’s loopt Twenterand? 
- Welke financiële impact hebben deze risico’s en hoe is dat meegenomen in de 

kadernota/begroting? 
 
Reactie college: 
Zoals al vermeld in de jaarrekening 2020 speelt bij het Kanaal Almelo de Haandrik, dat de gemeente 
mogelijk door de eigenaren (deels) aansprakelijk wordt gesteld voor de schade, die aan hun woningen 
of bedrijfspanden is opgetreden. Of door netwerkbeheerders wanneer de door hen aangevraagde 
vergunning of instemming wordt geweigerd, omdat de gemeente schade, die mogelijk door hun 
werkzaamheden zou kunnen optreden, wil voorkomen. Daarnaast leidt de gemeente zelf (beperkt) 

schade aan de eigen infrastructuur, omdat deze buiten de schaderegeling van de provincie valt. Dit 

laatste wordt vooralsnog opgevangen binnen de onderhoudsbudgetten. 
  
Onderwerp: Overlast in gebieden / perspectief inwoners 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Welk perspectief wordt de inwoners geboden in gebieden waar al veel overlast wordt geleden door 
maatregelen vanuit mede overheden? Denk hierbij aan het gebied rondom de Engbertsdijksvenen. 
Welke risico’s en kosten brengt dit mee voor de betrokkenen in dit gebied en voor de gemeente? 
 
Reactie college: 
Voor de opgave voor het Natura 2000 gebied Engbertsdijksvenen is de provincie opdrachtgever, 
bevoegd gezag en heeft de budgetten. Voor schade zijn er afspraken dat schade zoveel mogelijk 
vooraf moet worden voorkomen door mitigerende maatregelen. Bewoners die toch schade hebben 
geleden door maatregelen die zijn uitgevoerd of plannen die zijn vastgesteld in het kader van 
Ontwikkelopgave Natura 2000 kunnen terecht bij het Schadeloket van de provincie Schade door 
maatregelen Natura 2000 - Provincie Overijssel. 
 
 
Onderwerp: Verkeer 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Is het College op de hoogte van regelmatige ongevallen die zich voordoen in het buitengebied als 
gevolg van te hard rijden van automobilisten? 
 
Welke acties en maatregelen kan het College ondernemen om te zorgen dat het verkeer zich houdt 
aan toegestane maximale snelheid? 
 
Reactie college: 
Handhaving op gereden snelheid is primair de taak van de politie. Vertegenwoordigers van gemeente 
en politie voeren hierover regelmatig overleg. Indien nodig wordt handhaving geïntensiveerd.  
 
 

https://www.overijssel.nl/loket/bezwaar-klacht-info/schade-provinciale/schade-maatregelen/
https://www.overijssel.nl/loket/bezwaar-klacht-info/schade-provinciale/schade-maatregelen/
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Onderwerp: Chemische bestrijdingsmiddelen 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Kan het college een overzicht geven van de bestrijdingsmiddelen die er in de gemeente worden 
gebruikt? 
 
Is het college bereid om hier met ingang van 2021 mee te stoppen en over te gaan op andere vormen 
(biologische) bestrijdingsmiddelen 
 
Reactie college: 
De gemeente maakt beperkt gebruik van chemische bestrijdingsmiddelen. Deze middelen worden 
ingezet voor specifieke doeleinden binnen de wettelijke kaders.    
De bestrijdingsmiddelen welke op dit moment worden ingezet zijn nodig voor een verantwoord beheer 
van de openbare ruimte.  
 
Onderwerp: Lelieteelt 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Is het convenant dat afgesloten is in 2018 voor de periode van twee jaar opnieuw verlengd? 
 
Is hier overleg over geweest en heeft het college zich ingespannen om alle lelietelers die in 
Twenterand actief zijn dit convenant te laten onderteken? 
 
Is het College bereid om met alle lelietelers in overleg te gaan om, op basis van de publicaties en de 
hierin genoemde risico’s voor de volksgezondheid, het convenant aan te passen en de afstand tot 
bebouwing en natuurgebieden te vergroten? 
 
Reactie college: 
Het convenant trad in werking met ingang van de dag van ondertekening door alle partijen en wordt 
aangegaan tot en met seizoen 2020. Na afloop van deze termijn loopt de overeenkomst van 
rechtswege voor onbepaalde tijd door. 
 
Nee, er heeft geen overleg plaatsgevonden. Ook zijn andere lelietelers niet benaderd om het 
convenant te ondertekenen.  
 
Gezien de beperkte capaciteit op het buitengebied ligt de prioriteit op dit moment niet bij het 
aanpassen van dit convenant.   
 

DOELENBOOM DUURZAAMHEID, MILIEU EN VTH 

Onderwerp: Klimaattaken 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag:   
a. Op 20 april jl. heeft de raad bijna een miljoen beschikbaar gesteld voor aanpak formatieve 
knelpunten van de ambtelijke organisatie. Waarom wordt deze medewerker klimaattaken niet uit dit 
potje betaald? 
b. Op welke manier is eerder deze medewerker milieuzaken betaald (op welke wijze was de aansturing 
asbestsanering uitgevoerd en betaald) en waarom kan dit nu niet meer. 
c. Wat gaat deze medewerker klimaattaken doen als de duurzaamheidssubsidie is uitgeput. 
d. Vindt het college ook niet, dat men op deze manier het duurzaamheidsfonds zelf weer om zeep 
helpt voordat het überhaupt is gestart. 
 
Reactie college: 
a. Dit is al besloten bij de behandeling van de begroting 2021. In de begroting 2021 is de dekking 
geregeld voor deze fte. Door de raad is besloten om € 200.000 van de opbrengst van het zonnepark te 
gebruiken als dekking voor de exploitatiekosten zwembad. Daarnaast is besloten om € 100.000 uit dit 
fonds te halen voor personeel en uitvoeringskosten. De consequenties van deze besluiten is dat er 2 x 
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€ 200.000 gestort kan worden in het fonds en dat de voeding voor het duurzaamheidsfonds daarna 
teruggebracht wordt tot € 0. 
b. Het gaat hier om een nieuwe functie voor nieuwe of geïntensiveerde taken.  
c. Naast de uitvoering van de duurzaamheidsubsidie zijn klimaatuitvoeringstaken bijvoorbeeld het 
ontwikkelen en beheren van het lokaal energieloket, uitvoering van de warmtevisie en ondersteuning 
bij klimaatadaptatie-projecten.  
d. Het duurzaamheidsfonds heeft als een brede doelstelling om inwoners te ondersteunen met 
verduurzaming. Dat kan, naar de mening van het college, ook met de medewerker Klimaattaken. 
Algemeen: de inzet van de VNG is bij het aangaan van het Klimaatakkoord altijd geweest dat 
overdracht van klimaattaken naar de gemeente gepaard moet gaan met extra financiële middelen voor 
de uitvoering. Daar blijft de VNG op hameren bij het Rijk. 
 
Onderwerp: Restafvalcontainers 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
a. Waarom wil de gemeente deze restafval containers plaatsen, kunt u hier nader uitleg over geven. 
b. De raad heeft al drie jaar aangegeven dat het plaatsen van ondergrondse glascontainers in Geerdijk 
en de Pollen wenselijk is. Ook hebben we hierover regelmatig interne vragen over gesteld, maar er 
gebeurt maar niets. Nu zou het in combinatie met restafvalcontainers gebeuren, terwijl dit helemaal 
niet aan de orde is. Kan het college een datum aangeven wanneer daadwerkelijk de ondergrondse 
glascontainers geplaatst worden. 
c. De raad heeft 15 september 2020 door middel een amendement aangegeven dat bewustwording 
een belangrijk aspect is om afval beter te scheiden en minder restafval aan te bieden. Waarom is hier 
nog steeds geen gerichte campagne op ingezet? We zijn nu al bijna een jaar verder, terwijl ROVA  in 
andere gemeenten wel campagne voert. 
d. Er is gedoe geweest met Twence omtrent afvaltarieven. Er is een soort van deal gemaakt met 
Twentse gemeenten. Wilt u per afvalstroom in beeld brengen wat dit betekent voor onze afvaltarieven 
per 1 januari 2022? 
 
Reactie college:  
a. Het plaatsen van ondergrondse verzamelcontainers bij hoogbouw draagt bij aan het verminderen 
van restafval en voor ondergrondse container voor PMD geldt dat dit het huidige zakken systeem voor 
PMD zal vervangen.  
b. De locatiekeuze voor de ondergrondse glascontainer in Geerdijk en De Pollen duren langer dan 
gepland. Naar verwachting zullen deze eerder worden geplaatst dan de verzamelcontainers in de 
overige kernen. Het streven van het college is om de afspraak uit het coalitieakkoord t.a.v. 
glascontainers in Geerdijk en de Pollen dit jaar af te handelen. Mocht dit anders lopen, dan zullen wij u 
separaat hierover informeren. 
c. De voorbereidingen voor de campagne zijn opgestart en deze zal na de zomerperiode, in 
september, van start gaan.  
d. De onderhandelingen over het nieuwe contract zijn nog lopende. Het is nog niet mogelijk hierover 
uitspraken te doen. Op de laatste AVA in mei zijn nieuwe tarieven door de aandeelhouders vastgesteld 
voor de verschillende afvalstromen. De tarieven gaan medio volgend jaar in. De gesprekken over de 
nieuwe leveringscontracten lopen nog. Zoals bij eerder beantwoording is aangegeven, is de 
verwachting dat afvalstoffenheffing tussen de 8 en 16 euro zal stijgen per aansluiting ( beantwoording 
art. 40 vragen GBT mei 2021). 
 
Onderwerp: RES  
Vanuit de fractie(s): CU  
Vraag: 
Eerlijke verdeling van lasten en lusten: kan gemeente voorkomen dat energiemaatschappijen de rechten 
verkopen en daarmee de lusten en lasten in onbalans brengt? Welk voordeel gaan onze inwoners krijgen 
nadat is voldaan aan de RES opdracht? Krijgen zij goedkopere energie of een aandeel van de 
opbrengst? Geldt dat voor alle inwoners? 
RES: Samenwerking met Tubbergen en Almelo  
Wat is hiervan de laatste stand van zaken. Kan een gezamenlijk bod van deze drie gemeenten tegemoet  
worden gezien? Verder wordt het opwekken van waterstof als uitdaging gezien. Hoe groot is deze 
uitdaging en wat gaat dit kosten?  
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Reactie college:  
In het Klimaatakkoord is voor een goede verdeling van lusten en lasten afgesproken dat bij opwekking 
van duurzame energie op land (zonneparken en windmolens) bewoners voor minstens de helft moeten 
kunnen profiteren van het project. Dit kan bijvoorbeeld doordat bewoners voor de helft eigenaar 
worden van de windmolen of het zonnepark. Of doordat een deel van de winst wordt geïnvesteerd in 
buurtprojecten (bijvoorbeeld via een omgevingsfonds). Het uitgangspunt uit het Klimaatakkoord voor 
minimaal 50% lokaal eigendom vraagt een vertaling in het gemeentelijk beleidskader als 
randvoorwaarde, waarbij we streven naar maximaal lokaal eigendom (conform Motie 47). Voor de 
vorm van lokaal eigendom zijn verschillende mogelijkheden. 
  
RES 

Iedere gemeente doet in het kader van de RES een individueel aanbod. De gemeenten Almelo, 
Tubbergen en Twenterand zullen conform de afspraken een bod in de RES doen. De samenwerking 
zal na de zomer in een plan van aanpak vorm worden gegeven. De raad in de gemeente Tubbergen 
heeft om haar moverende redenen het windbeleid even stil gelegd en zal op een later moment de 
draad weer oppakken. Almelo en Twenterand zijn binnen de ATT de gesprekspartners van de 
Provincie.  
We zijn in overleg met Provincie om een onderzoek naar de productie van waterstof te startten. Hierbij 
zal een aantal grote ondernemers worden betrokken. Gezien het primaire stadium waarin het overleg 
zich bevindt, kan nog geen businesscase worden opgesteld 
 
Onderwerp: Warmtevisie  
Vanuit de fractie(s):  CU/ PVV 
Vraag: 
Wordt er actief op ingezet om mensen zich meer bewust te maken van eigen gewoonten en leefstijl of 
volgt onze gemeente daarvoor het landelijk beleid? In dit kader vraagt de ChristenUnie zich af of en zo 
ja hoeveel geld er nog in het duurzaamheidsfonds zit en of daarvoor aanvragen zijn gedaan?  
Als het college schrijft dat er aandacht moet zijn voor energie-armoede, dan vraagt de ChristenUnie zich 
af hoe onze gemeente hierop wil toezien en wat zij daartegen wil doen. Welke partijen denkt onze 
gemeente daarbij in te schakelen? 
Tevens vraagt de ChristenUnie zich af wat de extra kosten zullen zijn bij het stimuleren van duurzaam 
gas (waterstof en groengas/biogas) door bijvoorbeeld aan te sluiten bij projecten in samenwerking met 
Mijande wonen.  
U geeft aan dat bij bijvoorbeeld de uitvoering van de warmtevisie het uitgangspunt ‘haalbaar en 

betaalbaar’ is. Nu zijn dit prachtige woorden, die niet concreet zijn. Inmiddels bestaat de energienota 

voor een gemiddelde inwoner voor 61% uit belastingen, 10% uit netbeheerkosten en voor 29% uit 

daadwerkelijk verbruik. We lazen onlangs dat de energienota plm. 200 euro per jaar duurder wordt in 

2021. Vindt u zo langzamerhand niet dat de grens van haalbaar en betaalbaar is bereikt? Kunt u ons 

informeren hoeveel huishoudens in Twenterand hun energierekening niet mee kunnen betalen? Of 

nauwelijks? Is het niet eens tijd om uit uitgangspunt te nemen dat maximaal een bepaald percentage 

van de vaste lasten voor huishoudens uit energiekosten mag bestaan? Zo ja, welk percentage is dan 

redelijk te noemen? 

Reactie college:  
Informatie en bewustwording over energiegebruik krijgt aandacht in het lokale energieloket, bij de 
uitvoering van het project ‘kleine energiemaatregelen’ en in de communicatie over en uitvoering voor 
de warmtetransitie. Ook in de samenwerking met Mijande is aandacht voor bewustwording, motivatie 
en energiegedrag van bewoners. Bij voorlichting aan bewoners willen we de inzet van de 
wooncoaches (via Duurzaam (t)huis Twente) en die van de woonconsulenten van Mijande Wonen (in 
hun rol als energiecoach) afstemmen zodat we elkaars expertise beter kunnen gebruiken. 
 

Het duurzaamheidsfonds is nog niet operationeel. De subsidieregeling voor het duurzaamheidsfonds 

ligt nu ter inzage. De subsidie kan na de zomervakantie van start gaan, na vaststelling van de 

subsidieverordening door de raad. Het fonds wordt het eerste twee jaar gevuld met € 400.000 euro.  

 
Op dit moment is de productie van duurzame gassen in Nederland nog onvoldoende om deze in de 
gebouwde omgeving te kunnen inzetten. Waar dat nu gebeurt gaat het om pilots. Met het stimuleren 
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van duurzaam gas richten we ons primair op het stimuleren van de productie van duurzame gassen 
o.a. via de groen gas coalitie in Twente samen met andere plattelandsgemeenten. 
  
Na de vaststelling van de warmtevisie door de raad beginnen we op een bescheiden manier en 
stapsgewijs met de uitvoering. Haalbaar en betaalbaar voor de samenleving zijn voorwaarden voor de 
uitvoering van de energietransitie, die de gemeenten via de VNG bij het Rijk heeft neergelegd. 
Energie-armoede vraagt om een specifieke beleidsaanpak. Algemeen wordt gesproken over energie-
armoede als een huishouden meer dan 10% van hun huishoudinkomen kwijt is aan energiekosten. Het 
kan dan om huurders maar ook om woningeigenaren gaan. Wij volgen voorbeelden en ontwikkelingen 
elders om te bekijken hoe we dit in Twenterand kunnen oppakken. Een eerste stap is in beeld te 
brengen of en waar energie-armoede zich voordoet in onze gemeente. Het sociaal domein 
(schuldenproblematiek) is betrokken bij dit onderwerp. Samenwerkingspartijen kunnen zijn Mijande 
Wonen, samenwerkingspartijen uit het sociaal domein, maar ook de RES Twente. 
 
Onderwerp: Energieloket 3.0 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Energieloket 3.0. Dit wordt genoemd met inzet van wooncoaches. Wat zijn hiervan de structurele 
kosten per jaar? 
 
Reactie college:  
De uitvoeringskosten voor het lokale Energieloket in totaal zijn geraamd op maximaal € 25.000 per 
jaar. Naast de kosten voor Duurzaam (t)huis Twente (DTT), zijn dat bijvoorbeeld kosten voor het 
ontwikkelen en beheren van het Energieloket, communicatiemiddelen en de kosten voor de inzet van 
de vrijwillige wooncoaches. 
 
Onderwerp: Energieloket 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Het Energieloket voor Twenterand is afhankelijk van de inzet van vrijwillige wooncoaches. Hoe wordt 

de kwaliteit gewaarborgd van het Energieloket?  

Reactie college:  
Door de afstemming en samenwerking met de regiogemeenten en de provincie Overijssel zoeken we 
steeds naar mogelijkheden voor kwaliteitsverbetering van het lokale Energieloket. De wooncoaches 
krijgen trainingen (via DTT) om hun kennis up to date te houden. 
 
Onderwerp: Ondergrondse containers 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Is de ondergrondse container extra of in plaats van de normale afvalinzameling? Lezen wij dit goed; 4 
containers per kern? Dus 4 voor Den Ham enz.? Vriezenveen is niet genoemd, waarom niet? 
 
Reactie college:  
De inzameling door middel van ondergrondse containers is ter vervanging van het huidige systeem bij 
hoogbouw (appartementen). Het aantal per kern moet nader bepaald worden, dit is afhankelijk van het 
aantal aansluitingen. In Vriezenveen zijn al reeds ondergrondse containers geplaatst. 
 
Onderwerp: Duurzaamheidsfonds 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Er is in 2023 geen geld meer voor het duurzaamheidsfonds. Eerder in het programma zou dit fonds 
ook gebruikt worden voor subsidie voor zonnepanelen, warmtepompen, groen gas, enz. Hierbij werd 
niet de melding gemaakt dat het fonds dan niet voldoende middelen meer heeft. En waar komt dan de 
input voor het fonds vandaan? Zijn dit gelden van het Rijk? 
 
Reactie college:  
De eerste twee jaar is het geld uit de opbrengst van het zonnepark beschikbaar voor 
duurzaamheidsmaatregelen. In 2021 is dit € 200.000 (medewerker klimaattaken komt dan 
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nog t.l.v. reserve duurzaamheid en € 100.000 wordt gereserveerd voor andere doeleinden) en 
in 2022 ook € 200.000 (medewerker klimaattaken komt in 2022 en verder t.l.v. de opbrengst 
van het zonnepark). Vanaf 2023 gaat een groot deel van de opbrengsten van het zonnepark 
(€ 200.000) naar de financiering van het zwembad. Dit betekent dat er dan geen geld meer 
beschikbaar is om in het duurzaamheidsfonds te stoppen. Het fonds wordt dan niet meer 
gevoed. 
 
Onderwerp: Opbrengst zonnepark Oosterweilanden 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
De opbrengsten van het zonnepark Oosterweilanden zouden gebruikt worden voor de burger middels 
het duurzaamheidsfonds. Straks gaat echter een groot deel naar het zwembad, namelijk 200.000, - per 
jaar. Tevens gaat straks 100.000, - naar een medewerker milieutaken en uitvoeringskosten. Kunt u nog 
eens duidelijk specificeren welk bedrag de komende jaren van het zonnepark in het 
duurzaamheidsfonds terecht komt? 
 
Reactie college:  

De bedoeling is dat de eerste twee jaar € 400.000 beschikbaar komt in het fonds voor 
duurzaamheidsmaatregelen. Vanaf het 3e jaar, als het zwembad en de medewerker milieutaken 
gefinancierd gaan worden vanuit de opbrengsten van het Zonnepark, is er geen voeding meer voor het 
fonds. 

 

Onderwerp: Windmolenplannen 

Vanuit de fractie(s): PVV 

Vraag: 
Bent u genegen alle windmolenplannen on hold te zetten omdat er veel discussie is over de invloed 

van deze molens op de gezondheid van mensen. Enschede heeft gezegd tijdelijk een hold te zetten op 

windmolens. Twenterand zou hier een voorbeeld aan kunnen nemen. 

U zegt waarde te hechten aan de kwaliteit van de leefomgeving voor flora en fauna. Ook heeft u als 

doel een schoner, gezonder en veiliger leefomgeving. Wanneer er straks 4 enorme hoge windmolens 

binnen een paar honderd meter van bebouwing staan, bent u het dan met ons eens dat de 

leefomgeving van deze mensen er niet gezonder en veilig op is geworden? Gelet op de brief die 100 

artsen hebben geschreven over de schadelijke gevolgen van windmolens voor ons mensen. 

Reactie college: 
Op 1 juni is in de raadsvergadering de Motie vreemd Windmolens on Hold verworpen 
 
Onderwerp: Slimme wijkaanpak 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
U zegt kleinschalig aan de slag te gaan met ‘de slimme wijkaanpak’ met ondersteuning van Enpuls. 

Wie is Enpuls en wat wordt met deze aanpak bedoeld? Wat zijn de kosten voor de gemeente voor dit 

project? Wat is het nut en de noodzaak van dit project?  

Reactie college: 

Enpuls (www.enpuls.nl) is een onafhankelijk onderdeel van de Enexis groep en opgericht o.a. voor 

de ondersteuning van de lokale energietransitie. Voor de Slimme Wijkaanpak biedt Enpuls enkele 
gemeenten (o.a. Breda, Tilburg en Twenterand) ondersteuning in een project met een kleinschalige 
aanpak voor (maximaal 20 – 35) woningen om woningeigenaren te ondersteunen in stapsgewijze 
verduurzaming. Enpuls biedt ons deze ondersteuning zonder kosten aan. 
 
Onderwerp: Zonnepanelen 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
U stimuleert zonnepanelen op daken en dan het liefste op grote daken van bedrijven. We zagen 

onlangs een forse brand in Friesland waarbij veel vlijmscherpe stukjes zonnepaneel in de wijde omtrek 

terechtkwamen. Zeer slecht voor het milieu en zeer gevaarlijk voor vogels en andere dieren. Koeien 

kunnen er een maagbloeding van krijgen. Zonnepanelen worden het nieuwe asbest genoemd. 

http://www.enpuls.nl/
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Wanneer er een brand is in Twenterand en messcherpe stukjes zonnepaneel komen in onze omgeving 

terecht, wie draagt dan ze zorg voor het opruimen/verwijderen van deze deeltjes? Bij wie kunnen 

mensen terecht voor de schade aan hun dieren? 

Reactie college: 
Landelijk wordt bezien of er een aanvullende aanbeveling nodig is voor de brandbestrijding, en of het 
behulpzaam is om die op te nemen in een protocol. De kennis over elektrische- en brandveiligheid van 
zonnepanelen en -systemen wordt bij de veiligheidsregio opgebouwd. Uw vraag over grote branden bij 
zonnepanelen hebben wij uitgezet bij de veiligheidsregio/ brandweer Twente, onderstaand de reactie 
van de veiligheidsregio;  
Als de gemeente ons vraagt adviseren wij op het gebruik van zonnepanelen. Dit is meestal binnen een 
aanvraag omgevingsvergunningen bouwen. Zoals bijvoorbeeld grote dakoppervlakten met 
zonnepanelen op of zonneparken. Wij adviseren op basis van de aanwezige (brand) veiligheidsrisico’s. 
Je kunt hierbij denken aan bereikbaarheid, toegankelijkheid en de aanwezigheid van voldoende 
bluswater. Naast de wettelijke kaders leveren wij ook aanvullend advies op basis van verschillende 
scenario’s en eventueel bijbehorende risico’s. Op basis hiervan stellen wij extra beheersmaatregelen 
voor. 
  
Voor het repressief optreden zijn er aandachtkaarten beschikbaar met daarin opgenomen het 
handelingsperspectief bij branden waarbij zonnepanelen betrokken zijn. Ook hebben wij in ons 
vakbekwaamheidsprogramma het onderwerp zonnepalen opgenomen. 
  
Het ondergenoemde effect op de omgeving hebben wij niet meegewogen in onze adviezen. Waar 
exact de verantwoordelijkheid ligt kunnen wij dan ook niet beantwoorden. Wellicht is er wel een parallel 
te trekken met de problematiek met asbestbranden, zie daarvoor de handreiking via deze link (pagina 
23 onderaan): 20181212-IFV-IenW-Handreiking-aanpak-Asbestincidenten-werkversie-1-1.pdf. Daar ligt 
de verantwoordelijkheid bij de eigenaar van een perceel en van het brandobject. 
 
 
Onderwerp: Hernieuwbare energie 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
In 2020 staat geen opgave vermeld van het aandeel hernieuwbare energie. Waarom niet? Het streven 

is 20%. Kunt u dit alsnog doen? Kunt u ook aangeven hoeveel procent hernieuwbare energie 

afkomstig is van houtige biomassa? Kunt u een onderverdeling maken van de energiebronnen die 

gebruikt worden als hernieuwbare energie? 

Reactie college:  
De cijfers van de (landelijke) data van de Klimaatmonitor (op basis van cijfers van het CBS en de 
netbeheerders) komen meestal na 2 jaar beschikbaar. De meest recente data voor Twenterand zijn:   
- In 2019 was het % totaal hernieuwbaar 9,8%;   
- Het % hernieuwbaar inclusief toedeling van Twence voor 2019 was nog niet beschikbaar.  
- De verdeling van de in totaal 237 TJ hernieuwbare energie in 2019, bestond uit 36 TJ biobrandstof 

vervoer, 54 TJ hernieuwbare elektriciteit en 147 TJ hernieuwbare warmte  
bron:  Home - Klimaatmonitor (databank.nl) 

 

DOELENBOOM BOUWEN, WONEN RO EN VTH 

Onderwerp: Woonwijken 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
a.Heeft het college al in beeld waar in toekomst in Twenterand nieuwe woonwijken kunnen worden 
ontwikkeld? 
b. Heeft het college al overleg gevoerd met Provincie Overijssel om deze ontwikkelingen kenbaar te 
maken. 
c. In hoeverre voldoet onze woonvisie van Twenterand om tijdig nieuwe plannen te ontwikkelen.  
d. Op welke wijze sluit onze woonvisie aan bij de provinciale woonontwikkelingen. 
 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.ifv.nl%2Fkennisplein%2FDocuments%2F20181212-IFV-IenW-Handreiking-aanpak-Asbestincidenten-werkversie-1-1.pdf&data=04%7C01%7CJ.Venebrugge%40twenterand.nl%7C2a2c94d7738b4762509608d92fef71fa%7C0e902404a78640a59e2ee5178a4d9634%7C0%7C1%7C637593527740342648%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C1000&sdata=GbublGgSC8eh3GMv%2FP5yGeun2EVvoc8q%2FKjvvaEi9lE%3D&reserved=0
https://klimaatmonitor.databank.nl/
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Reactie college:  

a. In een raadsbrief van 23 maart 2021 heeft het college de raad geïnformeerd over de Woonagenda 
Twente 2021- 2025. In de Woonagenda zijn sleutelprojecten en –gebieden opgenomen voor 
woningbouwontwikkeling (naast de (bestaande) kleinschalige inbreidingslocaties).  
Voor Twenterand zijn de volgende sleutelprojecten / sleutelgebieden opgenomen: 

- Vroomshoop Oost Fase 3&4 

- Vriezenveen: Naast locaties voor inbreiding, uitleglocaties aanwijzen 

- Westerhaar: diversiteit door inbreiding en ontwikkeling Trioterrein 

b. In een raadsbrief van 23 maart 2021 staat dat de provincie Overijssel, de Overijsselse gemeenten, 

WoON Twente en hun partners al jaren samenwerken aan een kwantitatieve en kwalitatieve balans op 

de woningmarkt. De partijen maken periodiek meerjarige afspraken over opgaven en ambities. Voor de 

periode 2021-2025 krijgt dat voor de regio Twente vorm in de regionale Woonagenda Twente 2021-

2025. 

c. Als reactie op de veranderende woningmarkt en in lijn met de nieuwe Regionale Woonagenda werkt 

Twenterand aan een nieuwe woonvisie. De huidige woonvisie en de nieuwe woonvisie in samenspraak 

met de Regionale Woonagenda biedt voldoende ruimte om de woningbouwplannen genoemd onder 5a 

voor te bereiden.    

d. Door het gelijktijdig werken aan de regionale woonvisie en de gemeentelijke woonvisie sluiten deze 

documenten straks goed op elkaar aan.  

 

Onderwerp: Woningbouwversnelling 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
In de paragraaf (activiteit) ‘Woningbouwversnelling’ kan bouwen in onze gemeente toch juist ook geld 
op gaan leveren? Er wordt nu enkel gesproken over kosten voor extra capaciteit. Verzoek om 
toelichting. 
 
Reactie college: 

Woningbouwversnelling kan de gemeente zeker ook geld opleveren. Om versnelling mogelijk te maken 

is extra capaciteit nodig. De inzet van extra capaciteit in niet eenvoudig vanwege de krappe 

arbeidsmarkt.  

Dit is overigens een probleem dat bij meerdere gemeenten speelt en als onderdeel van de uitvoering 

Regionale Woonagenda in provinciaal verband wordt besproken en naar oplossingen wordt gezocht. 

Twenterand neemt actief deel aan de hiervoor gevormde projectgroep. 

 

Onderwerp: Centrumvisie Vriezenveen 
Vanuit de fractie(s): CU / SGP 
Vraag: 
Centrumvisie Vriezenveen. In de kadernota staat dat er aandacht is voor de ondernemers die van het 
lint naar het centrum willen verhuizen en de gemeente onderzoekt hoe zij deze verhuizing kan 
faciliteren en stimuleren. De centrummanager kan daar bij een belangrijke rol vervullen.  
Wij zijn erg benieuwd naar het plan en de kosten voor deze manager. Tevens hoe het concrete plan 
eruitziet waarmee ondernemers worden gefaciliteerd en gestimuleerd om te verhuizen van het lint naar 
het centrum.  
Waarom ligt er nog geen investeringsplan voor de centrumontwikkeling van Vriezenveen?  

 

Reactie college: 
Transformatie van het lint wordt gestimuleerd, bijvoorbeeld met de regeling dat een vastgoedeigenaar 
2 woningen mag toevoegen wanneer de bestemming Detailhandel naar Wonen wordt gewijzigd. 
De kosten van een centrummanager zijn nog niet bekend. De gemeente is samen met de VOV aan het 
verkennen aan welk type centrummanager voor Vriezenveen behoefte is, wat de opdrachtomschrijving 
is en het profiel is. Daarna kunnen de kosten worden ingeschat. 
De centrumvisie wordt eerst ter besluitvorming aan uw raad voorgelegd. Bij positieve besluitvorming 
wordt - in samenwerking met belanghebbenden) - een plan van aanpak inclusief financieringsvoorstel 
opgesteld. 
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Onderwerp: Meerjarenonderhoudsplan 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Het verplichte MeerJarenOnderhoudsPlan wordt dit jaar niet, maar volgend jaar beschikbaar gesteld, 
omdat daarvoor de middelen ontbreken. Kan het college aangeven of dat gevolgen heeft? 
 
Reactie college: 
Nee, Dit heeft verder geen consequenties 
 
Onderwerp: Energielabel C 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
De overheidsgebouwen zullen voor 2023 naar energielabel C moeten. Voor welke gebouwen geldt dat 

in Twenterand? 

Reactie college 
Voor ons als gemeente Twenterand moet enkel het gemeentehuis in Vriezenveen voldoen aan het 
verplichte label C in 2023. Het gemeentehuis voldoet aan deze eisen. 
 
Onderwerp: Centrumvisie 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Bij het thema centrumvisie worden geen kosten geraamd en betreft het een algemene beknopte 

toelichting. Wat zijn hierin de plannen voor 2022? 

Reactie college: 
De centrumvisie wordt voorgelegd aan uw raad ter besluitvorming. Daarna wordt – samen met 
belanghebbenden – een plan van aanpak en financieringsvoorstel opgesteld. Ook deze 
worden ter besluitvorming aan uw raad voorgelegd. 
 
Onderwerp: Onderbouwd plan voor woningen 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
De VVD is voorstander van bouwen, bouwen, bouwen en we hebben hier meermalen aandacht voor 
gevraagd. Volgens de provincie kunnen we zowel binnenplans als buitenplans bouwen en zijn 
woningcontingenten allang afgeschaft. Het staat of valt nu met een goed onderbouwd plan voor 
woningen. Hoe ver bent u hiermee en wat zijn de concrete bouwplannen voor met name Vriezenveen 
in de sociale sector? 
 
Reactie college: 
De bestaande inbreidingplannen in de diverse kernen worden uitgevoerd. En in Vroomshoop-Oost 

worden woningen in een uitlegbied toegevoegd.  

Daarnaast worden de woningbouwlocaties voorbereid zoals genoemd in de Regionale Woonagenda 

Twente 2021-2025, waaronder Vriezenveen.  

 

In de sociale huur zien we geen toename in het aantal sociale huurwoningen. Samen met Mijande 

Wonen monitoren we de vraag en zoektijden en beoordelen of bijstelling van dit beleid nodig is.  

Bij nieuwbouwplannen wordt altijd de optie van sociale huur meegenomen. Hierover staan we in nauw 

contact met de corporatie. Bij nieuwbouw voor sociale huur gaat het om verjonging van de portefeuille 

van Mijande Wonen door sloop/nieuwbouw en verkoop/nieuwbouw. Bij locaties voor nieuwbouw wordt 

ook gekeken naar het percentage sociale huur verdeeld over de kernen. Vriezenveen is een kern waar 

dit percentage kan stijgen. En dus zal bij woningbouwlocaties in Vriezenveen hier altijd in overleg met 

Mijande Wonen aandacht voor zijn.   

 
Onderwerp: Regionale Woningbehoefte 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Hoe is gegarandeerd dat de ambitie bij te dragen aan de regionale woningbehoefte niet ten koste gaat 
van eigen inwoners? 



   
 

33 

 

 
Reactie college: 
Dit gaat zeker niet ten koste van de eigen inwoners. Ten eerste zal er geen toetsing zijn op huidige 

woonplaats van de toekomstige bewoners. Maar bovenal kan het juist een goede aanvulling zijn op de 

bestaande woningvoorraad in Twenterand. Door in te zetten op woningtypen die er nu beperkt 

aanwezig zijn en waar behoefte aan is kunnen eigen inwoners passender wonen in de nieuw toe te 

voegen woningen. Dit brengt doorstroming op gang waardoor de regionale groei ook een plek kan 

krijgen in de bestaande voorraad.  

Bouwen voor de lokale dan wel de regionale behoefte is een statistische aangelegenheid op basis van 

bevolkingsprognoses.  

 

Onderwerp: Zwembad Vriezenveen 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
Het zwembad wordt binnenkort gegund en hiervoor is een post ingeruimd van iets meer dan 10 miljoen 

euro. We lezen allemaal dat de kosten voor het materiaal enorm zijn gestegen en ook dat bepaalde 

grondstoffen en materialen nauwelijks meer aan te voeren zijn. Hoe groot is de kans dat de 

bouwkosten voor het zwembad uiteindelijk veel hoger uitvallen dan 10 miljoen? En hoe reëel is het te 

veronderstellen dat de bouw vertraging oploopt door het niet beschikbaar zijn van de benodigde 

materialen? 

Reactie college: 
Op basis van de huidige inzichten acht het college dit risico klein. Op basis van het definitieve ontwerp 
is een gedetailleerde begroting opgesteld gebaseerd op recente prijzen van bouwmaterialen. Deze 
begroting ligt binnen de bandbreedte van het investeringskrediet dat door de raad beschikbaar is 
gesteld. Indien nodig kan in de bouwteamfase samen met de marktpartijen naar besparingen en 
financiële optimalisaties worden gezocht. 
 
De planning heeft voldoende buffers om eventuele tegenvallers op te vangen. Op basis van de huidige 
inzichten acht het college het risico op vertraging door het niet beschikbaar zijn van de benodigde 
materialen dan ook klein. 
 

Onderwerp: Eisen fundering 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
Gezien de problematiek in het gebied Kanaal Almelo – De Haandrik worden er nu andere eisen gesteld 

aan de fundering bij eventuele nieuwbouw van huizen? Zo ja, welke? 

Reactie college: 
Welke eisen aan een fundering wordt gesteld is afhankelijk van de bodemgesteldheid. Dit zal 

beoordeeld moeten worden van geval tot geval en blijken bij de vergunningaanvraag of als het 

onderzoek naar het faalmechanisme hier uitsluitsel over kan geven.   

 

Onderwerp: Bouwtechnische toetsen 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
We lezen dat mogelijke private partijen bouwtechnische toetsen gaan uitvoeren. Wat betekent dit 

straks voor eventuele aansprakelijkheid? Aansprakelijk die nu nog bij een gemeente ligt?  

Reactie college: 
De Wet kwaliteitsborging regelt dat de gemeente niet meer toetst aan de bouwtechnische regels. Dit 

wordt overgelaten aan private partijen.  

Als er een vergunning voor het bouwen wordt aangevraagd, toetst de gemeente deze niet meer aan 

het Bouwbesluit (de bouwtechnische regels). Dit zal de private kwaliteitsborger gaan doen. De bouwer 

zal die zelf moeten inschakelen, dat doet de gemeente niet. Kwaliteitsborgers houden als private 

toetsers toezicht op de bouw. De bouwer is en blijft aansprakelijk voor gebreken bij de oplevering van 

het werk. De gemeente doet als toezichthouder een stapje terug, maar blijft wel verantwoordelijk voor 

de handhaving. 
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Onderwerp: Starterswoningen 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
Er wordt gesproken over het bouwen van een starterswoning. Wat is de prijsrange van 

starterswoningen? Wat mag zo’n woning maximaal kosten? 

Reactie college: 
Een starterswoning kan zowel in de sociale huursector, vrije huursector als in de koopsector worden 
gevonden. Ontwikkelaars hanteren hun eigen exploitatiemodellen, waaraan de vraag/huurprijs is 
gerelateerd. De definitie starters is een breed begrip. Van jongeren die hun eerste huur-/koopwoning 
zoeken tot mensen die na jaren huur naar hun eerste koopwoning willen verhuizen. De woonbehoefte 
is verschillend en daarmee ook de prijs van de woning.  
 
Binnen de woningbouwprojecten kijkt de gemeente samen met ontwikkelaars naar de woonbehoefte 
en de exploitatiemogelijkheden van projecten. Binnen die mogelijkheden wordt gekeken hoe type 
woningen het beste bereikbaar zijn voor de beoogde doelgroep.  
Dit gebeurt bijvoorbeeld bij het project ''de Sleutel’ in Vroomshoop waar met de ontwikkelaar wordt 
gekeken of huur dan wel koop de beste optie is en hoe de huur/aankoopsom bereikbaar blijft voor de 
doelgroep.   
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PROGRAMMA ECONOMIE EN VRIJE TIJDSBESTEDING 

DOELENBOOM CULTUUR EN RECREATIE & TOERISME 

Onderwerp: Evenementencompas 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
Evenementenkompas: hoe wordt dit proces weer opgang gebracht en kan dit versneld worden 
uitgevoerd? 
 
Reactie college: 
Na de zomer zal hiermee gestart worden.  
 
Onderwerp: Cultuureducatie 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Regeling cultuureducatie provincie 2021-2024. Welke middelen zijn hiervoor beschikbaar? 
 
Reactie college: 
De middelen voor de periode 2021 – 2024 zien er als volgt uit (indien de provincie Overijssel de 
vierjarige subsidie verleend): 
  

  

Cultuur aan de Basis 2.0 – PLUS PAKKET 

Totaal aantal leerlingen basisscholen Twenterand: 3.000 
Afgerond aantal op basis van de leerlingtelling 1 oktober 2020 

  

Jaar Bijdrage 

scholen 

Bijdrage 

gemeente 

Bijdrage 

provincie 

Totale bijdrage 

2021 € 22.500,-- € 10.000,-- € 18.000,-- €  50.500,-- 

2022 € 22.500,-- € 10.000,-- € 18.000,-- €  50.500,-- 

2023 € 22.500,-- € 10.000,-- € 18.000,-- €  50.500,-- 

2024 € 22.500,-- € 10.000,-- € 18.000,-- €  50.500,-- 

Totaal €90.000,-- € 40.000,-- € 72.000,-- € 202.000,-- 

  
De  huidige inzet van de scholen (€ 7,50 per leerling) betekent bijna een verdubbeling ten opzichte van 
de vorige periode (€ 4,-- per leerling). Dit betekent ook een verhoging van de bijdrage van de provincie 
(van € 3,-- naar € 6,-- per leerling). Deze extra financiële inzet biedt nog meer mogelijkheden om in te 
zetten op gelijke culturele ontwikkelkansen voor alle kinderen in het (speciaal) basisonderwijs. 
 
Onderwerp: Promotie Engbertsdijkvenen 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
U wilt verder inzetten op de promotie van Engbertsdijksvenen, maar dan moeten we ook wel wat te 

bieden hebben. Nu is er onlangs een plan ingediend om Engbertsdijksvenen beter in de markt te 

zetten. Wanneer verwacht u dat de plannen worden uitgerold om van Engbertsdijksvenen een 

toeristische trekpleister te maken? 

 
Reactie college: 
Op dit moment vindt er een verkenning plaats in het gebied om de belangstelling en het draagvlak  
hiervoor te onderzoeken. De voortgang is hier geheel afhankelijk van de input uit het veld.  
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Onderwerp: Hoeveel Toeristen in Twenterand 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
Hoeveel toeristen komen er per jaar naar Twenterand, hoeveel overnachtingen zijn er gemiddeld en 

wat zijn op dit moment de trekpleisters van Twenterand waar toeristen op afkomen? Kunt u iets zeggen 

uit welke landen de toeristen komen die onze gemeente bezoeken? Heeft u hier ook aantallen van? Is 

bekend wat er gemiddeld door de buitenlandse toeristen wordt besteed? 

 
Reactie college: 
De gemeente int haar toeristenbelasting op basis van een forfait. Hierdoor betalen ondernemers een 
vast bedrag. Hierdoor weten we als gemeente niet het exacte aantal toeristen dat Twenterand heeft 
bezocht en wie dit zijn. Alleen het aantal overnachtingen over 2020 is bekend. Dit zijn er: 88.682. 
 
 

DOELENBOOM ECONOMIE EN WERKGELEGENHEID 

Onderwerp; Leader 
Vanuit de fractie(s): GBT / SGP 
Vraag:  
Wat heeft Leader gebracht de afgelopen vier jaren? 
Leader wordt bekostigd uit andere budgetten dan het kernbudget of werkbudget economie. Waar werd 
Leader voorheen dan uit bekostigd? 
 
Reactie college: 
Afgelopen jaren zijn projecten zoals het Veenmuseum en de Winterhoeve hiermee gerealiseerd. 
Voorheen was dit als een structurele bijdrage opgenomen in de begroting. 
 
Onderwerp: Impact Corona 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Wat is de impact van corona geweest op deze doelenboom het afgelopen jaar? Heeft het geleid tot 
wellicht een besparing of kosten toename in deze categorie, gezien de afname van evenementen e.d.? 
Wat gaat Twenterand in 2022 bieden om een boost te geven aan deze sector? 
 
Reactie college: 
Door corona lag er veel druk op sport en is er veel afstemming geweest met detailhandel en horeca.  

Van een besparing is geen sprake. Samen met ondernemers zijn er 3 crisisarrangementen 

aangevraagd bij de Provincie Overijssel. Hier zullen verschillende acties worden uitgevoerd om de 

kernen weer levendig te maken.  

 

Onderwerp: Ontwikkeling van de plannen Centrumontwikkeling  
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Het economische klimaat in onze gemeente is van groot belang en dient verder ontwikkeld te worden. 
Daar ligt ook een taak voor de gemeentelijke overheid. De gesprekken die gaan in het kader van de 
centrumontwikkeling Vriezenveen zijn tot nu toe niet onverdeeld succesvol. Hoe staat het met de 
ontwikkeling van de plannen en wat wordt voor deze centrumontwikkelingen gereserveerd op de 
begroting? 
 
Reactie college: 
De centrumvisie wordt aan uw raad voorgelegd ter besluitvorming. Vanuit de middelen stads- en 
dorpsontwikkeling (stado) is er € 500.000 beschikbaar voor de uitvoering van de visie. 
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Onderwerp: ondernemersfonds 
Vanuit de fractie(s): VVD 
Vraag: 
Hoe staat het met de realisatie van het aangekondigde ondernemersfonds en zijn hier al kaders voor 
waar dit dan voor zou moeten dienen. Kan dit fonds ook ingezet worden voor de centrumplannen? 
 
Reactie college: 

Het ondernemersfonds loopt inmiddels 3 jaar en is vorig jaar geëvalueerd. Ondernemend Twenterand 
wil graag door met het ondernemersfonds. Op dit moment wordt informatie opgevraagd om een goede 
nieuwe verdeling van de gelden te maken. De ondernemerspartijen mogen zelf bepalen waarvoor dit 
fonds wordt ingezet als het maar voldoet aan de criteria van het fonds. Het fonds inzetten voor de 
centrumplannen past hierbij.  
 
Onderwerp: Resultaat Samenwerkingsverband P10 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 

Kunt u ons aangeven wat de bereikte resultaten zijn van het samenwerkingsverband P10. Wat heeft 

het ons al opgeleverd?  

Reactie college: 
Zoals ook in de evaluatie van de P10 van 2020 staat halen en brengen we kennis die tot nieuwe 
inzichten leidt. In 2020 hebben er alleen digitale bijeenkomsten plaats gevonden en is uitwisseling van 
kennis lastiger. Wel is er afgelopen jaar een Agenda Platteland opgesteld waarmee de lobby is gestart 
voor meer aandacht voor plattelandsthema’s in Den Haag. Hier zijn we als gemeente nauw bij 
betrokken geweest. Thema's als wonen, sociaal, arbeidsmarkt en bereikbaarheid zijn ook thema's die 
in Twenterand nadrukkelijk spelen. Via het sterke P10-netwerk (inmiddels 29 leden) kunnen we veel 
meer bereiken bij de Rijksoverheid en in Brussel dan alleen als gemeente. Zo is er bijvoorbeeld een 
brandbrief vanuit de P10 gestuurd, waarin naar aanleiding van de coronaproblemen de wethouders 
jeugd met jongeren, deskundigen, hulpverleners en gemeenteraadsleden de oproep doen aan het 
demissionair kabinet om de handen ineen te slaan en samen, binnen vier maanden, een actiegericht 
deltaplan jeugd te presenteren, zodat wij de jeugd weer perspectief kunnen bieden. De P10 heeft 
inmiddels een sterke positie gecreëerd (net als en samen met andere netwerken van gemeenten) in de 
gesprekken met het Rijk. P10 wordt gezien als belangrijke partner en wordt regelmatig uitgenodigd om 
mee te praten. Het belang van Twenterand wordt daarmee gediend.  
 
Onderwerp: Stimuleren Werkgelegenheid 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
Stimuleren werkgelegenheid is een doel van de gemeente. Is het inzichtelijk te maken met hoeveel de 

werkgelegenheid (fte’s) in 2020 is toegenomen of afgenomen? 

Reactie college: 
Onlangs zijn er nieuwe cijfers door het Kennispunt Twente gedeeld. Het totaal aantal 

werkzame personen in Twenterand was in 2019 12.230. Deze is in 2020 gedaald naar 

12.190. Ten opzichte van 2019 is dit nog steeds een stijging.  

 

Onderwerp: Nieuwe bedrijven Twenterand 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
Hoeveel nieuwe bedrijven zijn er ontstaan in Twenterand? En hoeveel bedrijven zijn er vanuit een 

andere gemeente onze kant opgekomen? Valt hier iets over te zeggen? 

Reactie college: 
Het aantal vestigingen was in 2019 2.640. In 2020 staat de teller op 2.750. Dit is een stijging van maar 
liefst ruim 100 bedrijven/vestigingen. De laatste 10 jaar is het aantal bedrijven in Twenterand gegroeid 
en de werkgelegenheid ook. In bijna 10 jaar tijd zijn er 500 vestigingen bijgekomen en 1400 
arbeidsplaatsen. Hoeveel bedrijven er uit andere gemeenten naar Twenterand zijn gekomen zijn we nu 
met een verdiepende analyse aan het uitzoeken.  
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Onderwerp: Duurzame werkgelegenheid 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
U heeft het over duurzame werkgelegenheid. Wat verstaat u hieronder? Wat verstaat u dan onder niet 

duurzame werkgelegenheid? Is dit louter een term die gelieerd is aan de energietransitie? 

Reactie college: 
Dit is geen term gelieerd aan de energietransitie. Duurzame werkgelegenheid gaat over bijvoorbeeld 
duurzame inzetbaarheid van inwoners, maar ook over een gezond ondernemersklimaat dat voor een 
stabiele werkgelegenheid zorgt.  
 
Onderwerp: Ondernemersvriendelijkheid 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
De PVV heeft in de raad aan de orde gesteld dat wij meer moeten doen om beter te scoren daar waar 

het gaat om ondernemersvriendelijkheid. We willen immers stijgen op de lijst van MKB-vriendelijke 

gemeenten van Overijssel. Wat heeft u gedaan in het afgelopen jaar in het kader van 

ondernemersvriendelijkheid? 

Reactie college: 
- Veel vragen over corona beantwoorden en meedenken over de mogelijkheden 
- Samen met de winkeliersverenigingen de crisisarrangementen van de Provincie Overijssel 

aangevraagd 
- Voorgesteld om de koopzondag te verruimen voor alle kernen  
- Kerstpakket voor de gemeentelijke organisatie die bestaat uit waardebonnen die ingewisseld 

kunnen worden bij lokale ondernemers. 
- Organisatie (digitaal) Dag van de Ondernemer 
- Afstemmingsoverleggen met diverse ondernemersverenigingen 
- Laatste kwartaal 2020 en tweede kwartaal 2021 is er een “Corona-overleg” geweest met de 

horecaondernemers, met als doen om met elkaar te kijken / onderzoeken naar mogelijkheden c.q. 
kansen voor de horeca. Tevens als gemeente hebben wij met deze ondernemers meegedacht om 
ruimere terrassen te regelen en dit ook juridisch te borgen. 

- Opzetten van het bedrijvenadviesteam dat zorgt voor een betere ondernemersdienstverlening.  
 
Onderwerp: Ontwikkeling Garstelanden oost 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
Hoe staat het met de ontwikkeling van Garstelanden-Oost? Wat is hier inmiddels bereikt en wanneer 

kan Autodemontagebedrijf Niks BV zijn uitbreiding realiseren? 

Reactie college: 
De beantwoording van de zienswijze van de Provincie is naar de provincie gestuurd. Zodra we van de 
provincie een reactie hebben ontvangen gaan we verder met de uitwerking van het bestemmingsplan.   
 

DOELENBOOM SPORT 

Onderwerp: Sport 
Vanuit de fractie(s): GBT 
Vraag: 
a. De unieke Nederlandse Sport infrastructuur die wordt gedragen door verenigingen en vrijwilligers in 
Twenterand staat door Corona maatregelen onder druk. In dat kader vragen wij op welke wijze wordt 
ingezet op de doelgroep vanaf 19 jaar.  
b. Wat is de aanpak voor de ondersteuning van de binnensport en buitensport, waardoor inwoners 
van Twenterand regelmatig aan sport en bewegen kunnen deelnemen. 
c. Hoe worden kwetsbare inwoners, vaak niet betrokken bij binnen- en buitensportclubs, bereikt en 
weer in beweging gebracht in het kader van de vitaliteit? 
d. Wanneer zijn de resultaten bekend van het behoeftenonderzoek sportzalen in Twenterand? 
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Reactie college: 
a. In de sport- en beweegvisie staan de doelgroepen waar we ons op richten. Op dit moment zijn we 
vooral druk met werkzaamheden die voortvloeien uit de coronamaatregelen voor de sport. 
b. Deze aanpak staat in de sport- en beweegvisie.  
c. De sportvisie is hiervoor leidend.  
d. Welk behoeftenonderzoek wordt hiermee bedoeld? Navragen bij GBT , dan goed antwoord geven 
 
Onderwerp: Sport  
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Sport. Sportservice Overijssel voert metingen uit om als sportdoel 75% van inwoners te laten bewegen. 
Kan sport ook als activiteit worden ingezet bij de activering naar werk? Welke trede van de 
participatieladder kan dit vertegenwoordigen?  
 
Reactie college: 
Sport zou ingezet kunnen worden bij activering naar werk.  
 
Onderwerp: Special Olympics 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Special Olympics: korfbal. Wat maakt dat voor deze sport is gekozen? Wat is ervoor nodig om 
deel te nemen? Zijn er kosten aan verbonden? 
 
Reactie college: 
Zoals reeds al eerder aangegeven bij de beantwoording van de algemene beschouwingen van de 
Programmabegroting 2021, is er € 32.500 beschikbaar gesteld. De Special Olympics is een 
gezamenlijk initiatief vanuit regio Twente, waarbij elke gemeente een sport toebedeeld heeft 
gekregen.  
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PROGRAMMA FUNDAMENT 

DOELENBOOM DIENSTVERLENING EN KLANTCONTACT 

Onderwerp: Digitalisering 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
Daarnaast wordt verder gegaan met het toepassen van de beschikbare technische mogelijkheden om 
aanvragen van standaardproducten in te richten via de digitale loketten met DigiD en E-herkenning. 
Hoe wordt voorkomen dat mensen onderweg afhaken en niet verder gaan met procedures. Wat zijn de 
kosten voor het verder implementeren van deze technische mogelijkheden en kan data vanuit deze 
begroting worden gefinancierd? 
 
Reactie college: 
Om te voorkomen dat mensen onderweg afhaken tijdens het digitaal aanvragen van producten of 
diensten via de digitale loketten wordt ten eerste gebruik gemaakt van zoveel mogelijk eenvoudig en 
duidelijk taalgebruik, ten tweede wordt alleen uitgevraagd wat nodig is waardoor de aanvraag zo kort 
mogelijk blijft en ten derde heeft de aanvrager tijdens het invullen van veel formulieren direct zicht op 
de voortgang maw de aanvrager ziet hoeveel is ingevuld en nog moet invullen. Op dit moment worden 
verder (nog) geen andere tools ingezet om tijdens het invullen de aanvrager te helpen. Er zijn geen 
extra kosten nodig voor het implementeren van deze technische mogelijkheden, de data kan vanuit 
deze begroting worden gefinancierd. De overgang naar een nieuw zaaksysteem (2023) kan hier 
verandering in brengen.    
 

DOELENBOOM BEDRIJFSVOERING 

Onderwerp: Arbeidscapaciteit 
Vanuit de fractie(s): CU 
Vraag: 
In de kadernota wordt genoemd dat er veel potentie is in de maatschappij om doelen te realiseren en 
dat de gemeente daar meer gebruik van wil maken. Wat is het verwachte effect van structureel meer 
arbeidscapaciteit die kan worden ingezet met de extra ruimte in de begroting? Tevens vraagt de 
ChristenUnie zich af hoe ons college de samenwerking ziet met inwoners, bedrijven en organisaties?  
 
Reactie college: 
Bij inwonersinitiatieven of -participatie om beoogde doelen te realiseren is het van belang dat de 
gemeente meer loslaat en aansluit bij de initiatieven. De samenwerking vanuit de organisatie met en in 
de maatschappij zal meer faciliterend en stimulerend zijn. Dit is een leerproces voor zowel de inwoners 
als voor de organisatie. 
 
Onderwerp: Uitstellen ophoging opleidingsbudget 
Vanuit de fractie(s): SGP / PvdA –GL / CDA 
Vraag: 
Uitstellen ophoging opleidingsbudget 

a. In de programmabegroting zijn beloftes gedaan. Wat zijn de effecten van uitstel van de 

ophoging van het opleidingsbudget? 

b. Welk effect heeft dit op de medewerkers? 

c. Welke opleidingen etc. waren dan gewenst, waarvoor dit budget voor ingezet zou 

worden? 

Wederom stelt u voor om het opleidingsbudget niet aan te passen en naar achter te schuiven. 
Waarom? 
 
Betekent uitstel uiteindelijk niet uitstel? Wat wordt er dan nog waar gemaakt om een kernorganisatie te 
zijn en te willen investeren in kwaliteit? 
 
Uitstellen ophoging opleidingsbudget 
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Het voorstel is om vanwege de financiële situatie de ophoging uit te stellen. Daarnaast wordt er extra 
budget gevraagd voor een formatie-uitbreiding van het personeel. Hoe verhoudt dit zich t.o.v. elkaar. 
Dit heeft toch ook direct met de kwaliteit van het ambtelijk apparaat te maken? 
 
Reactie college: 
Elk jaar wordt bezien wat de behoefte is aan opleidingen, afhankelijk van de ontwikkelingen in het 
betreffende beleidsveld en de het opleidingsniveau van de betreffende medewerker en de behoefte 
aan opleidingen, trainingen en cursussen. Met dit voorstel wordt ingezet op opleidingen en trainingen 
die gericht zijn op (functioneel) noodzakelijke kennis en ontwikkeling. Waar mogelijk investeren we 
daarnaast in de wendbaarheid. Trainingen en cursussen gericht op verdere doorontwikkeling van de 
organisatie zijn geprioriteerd en getemporiseerd.   
De reden om het opleidingsbudget niet aan te passen is gelegen in de financiële situatie van de 
gemeente.    
 
Het college is voornemens om in 2023 het opleidingsbudget te verhogen overeenkomstig het gestelde 
in de programmabegroting 2021. Het streven naar een kernorganisatie is niet alleen afhankelijk van 
opleidingsbudget.   
 
Gezien de financiële situatie is de keuze gemaakt om vooral te investeren in functie gerelateerde 
kennis en ontwikkeling. Waar mogelijk binnen het budget zullen we breder investeren in de 
wendbaarheid van medewerkers. 
 
Onderwerp: Opgave personeel 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Opgave personeel € 490.000,- 
a. Welke functies worden er gevraagd en bekostigd vanuit deze middelen? We ontvangen graag een 
overzicht hiervan. 
b. Worden er medewerkerstevredenheidsonderzoeken gehouden binnen de ambtelijke organisatie?  
c. Wanneer is de meest recente uitgevoerd? 
d. Graag ontvangen wij de hoofdlijnen (samenvatting) van de rapportage van deze 
tevredenheidsonderzoeken.   
e. Wat is het verloop van het personeel geweest respectievelijk in de afgelopen jaren tot 1 juni 2021? 
 
Reactie college 
a. We verwijzen naar de presentatie die is gegeven naar de raadsbijeenkomst, deze is aan u verstrekt 
(zie bijlage). 
b. Ja. 
c. In 2018 is er een PMO (preventief medisch onderzoek) uitgevoerd. Er zijn ook vragen gesteld m.b.t. 
de werkbeleving. Eind 2019 heeft de scan eigenaarschap en werkbeleving plaatsgevonden. 
d. De uitkomsten van de PMO zijn redelijk positief; 94% is tevreden over de baan, 98% heeft een 
goede relatie met collega’s, 95% heeft een goede relatie met de leidinggevende, 43% vindt dat het 
werk voldoende doorgroeimogelijkheden biedt, 20% denkt erover na om van baan te veranderen, 35% 
ervaart veel stress in de baan en 89% kan na het werk ontspannen. De rapportage van de scan 
eigenaarschap en werkbeleving laat zien dat op de extrinsieke randfactoren redelijk gescoord wordt; 
regelruimte 69%, overzicht 55%, transparantie 46% en vertrouwen 64%). 
e. Voor de cijfers van het verloop verwijzen wij naar de Personeelsmonitor (zie bijlagen). Uitstroom 
over 2019 is 11,8% en over 2020 is 10%. 
 
Onderwerp: Temporiseren datagestuurd werken 
Vanuit de fractie(s):SGP 
Vraag: 
Temporiseren datagestuurd werken € 75.000,- (opnieuw uitgesteld). Welke uitgaven zouden er 
gedaan, wat nu niet geëffectueerd kan worden? 
 
Reactie college 
Voor het verder uitbouwen van datagestuurd wordt gewerkt aan een plan van aanpak. Eerst als dit 
meer vorm en inhoud heeft gekregen komt er meer zicht op de uitgaven die hier voor nodig zijn.   
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Onderwerp: Goedgekeurde investeringen 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Hoe is rekening gehouden met de investeringen die reeds dit jaar goedgekeurd door de gemeenteraad 
in de kadernota? 
a. Bijvoorbeeld de opgave personeel (€ 490.000,-) wordt genoemd, terwijl de investering van de 
herinrichting en verduurzamingsplannen niet benoemd worden in de kadernota.  
b. Graag ontvangen wij de geactualiseerde investeringslijst met een overzicht wat de financiële 
wijzigingen t.o.v. de wijziging van het 2020. 
Reactie college 
a. Investeringen die goedgekeurd zijn door de raad worden middels een begrotingswijziging verwerkt in 
de (meerjaren)begroting. Dit geldt bijvoorbeeld voor de herinrichting en verduurzamingsplannen. 
Opgave personeel is geen investeringsbedrag maar verhoogt de salarispost in de begroting.  
b. Hieronder de aangepaste investeringslijst uit de meerjarenbegroting 2021. De investering 
‘programma Twenterand digitaal’ is uit het overzicht gehaald (conform kadernota). 
 

Investeringslijst 2022 t.b.v. 
kadernota 

Afschr.  
termijn 

Investering Kapitaallasten  

  2022 2023 2024  

Themagroep: Openbare 
ruimte en Verkeer 

     

Openbare verlichting 20 133.631 8.151 8.078  

Waarschuwingsborden 15 5.000 388 385  

Onderhoud wegen 20 300.000 18.300 18.135  

Vervanging riool 1 1.474.417 0 0 tlv vz 

John Deere 6130 8 120.000 16.320 16.155  

Volkswagen Crafter 8 50.000 6.800 6.731  

VPM 3400 hondenpoepzuiger 8 60.000 8.160 8.078  

All-in container 8 6.500 884 875  

Verkeersmaatregelen 20 948.300 57.846 57.325  

Tussentotaal  3.097.848 
 
116.850 

115.761  

      

Themagroep: Bedrijfsvoering      

Verv.meubilair/bureaus          10 10.000 1.110 1.099  

Tussentotaal  10.000 1.110 1.099  

      

Totaal investeringen 2022   3.107.848 
 
117.960 

116.860  

 
 
Onderwerp: Thuiswerken 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Thuiswerken. 
1. Zijn de effecten van thuiswerken voldoende uitgekristalliseerd?  
2. Voldoet Twenterand aan de BIO? (Baseline Informatiebeveiliging Overheid) 
 
Reactie college: 
1. De effecten van het thuiswerken zijn naar onze mening voldoende uitgekristalliseerd. Hybride 
werken raakt in een stroomversnelling. Medewerkers moeten overal kunnen werken. De cao-
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onderhandelingen waar een thuiswerkvergoeding aan de orde is bevestigen dat thuis- of elders werken 
een vast onderdeel zal blijven. 
2. De Baseline Informatiebeveiliging Overheid is een normenkader dat is afgeleid van ISO 27001 en 
27002 voor informatiebeveiliging. De check of we aan het normenkader voldoen vindt grotendeels 
plaats door middel van zelfevaluatie. Slechts een beperkt deel (m.b.t SuwiNet en DigiD) wordt door 
een externe auditor gecontroleerd. De externe audit levert een positief beeld op. l. De basis hebben we 
op orde, er zijn wel nog verdere stappen te doen. De uitkomsten van de zelfevaluatie en externe audit 
worden begin Q3 aangeboden aan de raad. Dit is breed op informatiebeveiliging gericht, risico’s van 
thuiswerken zijn daar een onderdeel van.  
 
 
Onderwerp: communicatie 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Is het College het met de PvdA GroenLinks dat het onafhankelijke informeren van inwoners van groot 
belang is en dat hierin lokale media van groot belangrijke rol hebben? 
 
Is het College bereid vanuit Twenterand te werken aan versterking van lokale media, in het bijzonder 
Delta FM en hiervoor financiële middelen beschikbaar te stellen? Temeer daar Delta FM ook 
aangewezen is als calamiteitenzender. 
 
Reactie college: 
Wij zijn zeker bereid ons in te zetten voor Delta FM. Het beschikbaar stellen van financiële middelen 
hangt mede af van de keuzes die de raad maakt. De financiële middelen in relatie tot de 
calamiteitenzender zullen onderdeel vormen van de gesprekken met Delta FM.  
 
Onderwerp: Kinderburgemeester 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Vorig jaar heeft de burgemeester een toezegging gedaan om te onderzoeken hoe en op welke manier 
invulling gegeven kan worden aan een kinderburgemeester. 
 
Wat is hiervan de stand van zaken?  
Kunnen we in 2022 een kinderburgemeester tegemoet zien? Misschien is een suggestie om dit 
combineren met de gemeenteraadsverkiezingen van 2022. 
 
Reactie college: 
In de raadsvergadering van 10 november 2020 heeft de burgemeester de toezegging gedaan zich te 

verdiepen in de mogelijkheden om kinderen/jeugd bij de gemeentelijke politiek te betrekken. Zodra het 

gezien de beperkingen wegens corona weer mogelijk is onderzoekt de burgemeester hoe we jonge 

mensen beter kunnen bereiken. Onder andere door in gesprek te gaan met jongeren zelf, scholen en 

partijen die met jongeren werken.  
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Onderwerp: Abonnementen 
Vanuit de fractie(s): CDA / VVD 
Vraag: 
 Besparing op abonnementen 
- Betekend dit dat er dus in voorgaande jaren een overmatig gebruik hiervan is geweest? Graag 

een toelichting 

- Wij zien dat er een besparing zal worden doorgevoerd op abonnementen van bijna 50%. Hoe kan 
dit zo ineens Komen hier geen zaken in de knel of hebben we hier altijd teveel of overbodige 
dingen gedaan? 

 
Reactie college: 
De aanname is dat er vaker kennis wordt verkregen via het internet en via netwerken, waardoor het 
belang van abonnementen op tijdschriften en vakliteratuur afneemt. Ook abonnementen op 
gespecialiseerde kennisbanken zullen tegen het licht worden gehouden.   
In kennis en expertise die noodzakelijk wordt geacht zal uiteraard worden voorzien.   
 
Onderwerp: Dienstauto’s 
Vanuit de fractie(s): CDA / SGP 
Vraag: 
Minder gebruik dienstauto’s 
Wanneer de verwachting is dat er minder gebruik van gemaakt gaat worden, kunnen dan ook het 
aantal dienstauto’s omlaag gebracht worden? 
 
Besparing dienstauto’s € 7000,- (structureel)  
- Hoe realistisch is deze besparing? 
- Wordt er een lease contract opgezegd? 

  
Reactie college: 
De aanname dat er – ook als corona verder is afgenomen – vaker met Teams overlegd en minder 
gereisd wordt achten wij een reële aanname. Dat betekent dat er minder kilometers worden gereden 
en dit vertaalt zich in lagere kosten.   
Opzeggen van een leasecontract brengt forse kosten met zich mee door een boeteclausule. Vanuit de 
aanname dat er minder kilometers worden gereden is een aanpassing binnen het leasecontract meer 
voor de hand liggend.   
 
Onderwerp: Softwarekosten 
Vanuit de fractie(s): CDA / SGP 
Vraag: 
Softwarekosten: 
Ook hiervoor geld dat hier in de aflopen jaren veel budget aan besteed is en het nu met          
€ 250.000,00 minder kan! Dit vraagt om een verder onderbouwing. 
Beschikbaar houden van programmatuur. Er is een forse overschrijding van de begroting, omdat 
vervanging en uitbreiding niet meegenomen. € 250.000,-. Wat is de reden hiervan?  
 
 Reactie college: 
De begrotingen van 2019 en 2020 zijn gebaseerd op de realisatie van 2018 met indexatie.  

Echter, in 2019 en 2020 zijn enkele nieuwe informatiesystemen ingevoerd (zoals bijvoorbeeld 
Financials voor de financiële administratie, Pepperflow voor de Control-cyclus, PowerBrowser voor de 
VTH-processen). De initiële, eenmalige kosten voor aanschaf en inrichting zijn gefinancierd uit het 
programmabudget Twenterand Digitaal. De structurele, jaarlijkse onderhoudskosten zijn toen niet 
opgevoerd in de meerjarenbegroting. Dat verklaart het verschil (tekort) van €. 250.000   
 
Onderwerp: Fondsenwerver 
Vanuit de fractie(s): CDA 
Vraag: 
Uit de reserves wordt voor het komende jaar opnieuw 80000 euro gehaald voor de fondsenwerver. 
Graag ontvangen wij een overzicht van de laatste twee jaar van de kosten en de baten van deze 
medewerker. 
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Reactie college: 
Er is een medewerker inwonersbetrokkenheid aangetrokken. In deze functie zit het helpen bij 
fondsenwerving/subsidieverwerving en het organiseren van andere vormen van ondersteuning. Bij 
inwonersinitiatieven draagt deze medewerker mogelijkheden aan m.b.t. de financiering. 
 
Onderwerp: Onzekerheden begroting  
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Het College gaat uit van sluitende jaarbegroting 2022. Gesteld wordt dat er een aantal onzekerheden 
in zitten.  
a. Welke onzekerheden zitten er in de begroting?  
b. Welke financiële onzekerheid (bedrag) er per genoemd risico?  
 
 Reactie college: 
a. Een begroting bestaat uit aannames en ramingen en bevat daarmee per definitie onzekerheden. 
Enkele specifieke onzekerheden noemen we. De gevolgen van corona (maatschappelijk en 
economisch), de herijking van het gemeentefonds, de uitkomsten n.a.v. arbitrage Jeugdzorg en de 
invoering van de omgevingswet,   
b. Hiervoor wordt verwezen naar de risicoparagraaf, waarvan de meest actuele die uit de jaarrekening 
2020 betreft. Daar staan risico's in welke in geld gekwantificeerd zijn.  Bovenstaande risico's zullen bij 
de begroting worden meegenomen in de paragraaf weerstandsvermogen (voor zover dan nog van 
toepassing) 
 
Onderwerp: Goedkeuring Provincie 
Vanuit de fractie(s): SPG 
Vraag: 
Meerjarig is Twenterand niet in staat de nota (begroting) sluitend te krijgen. Mag verwacht worden dat 
het toezichtorgaan van de provincie hieraan haar goedkeuring zal geven? 
  
Reactie college: 
De provincie toetst of de begroting structureel en reëel in evenwicht is. Met structureel wordt bedoeld 
dat structurele lasten gedekt worden door structurele inkomsten. Dat is het geval in deze kadernota 
voor 2022. Wat betreft de meerjarenbegroting wordt verwezen naar de opdracht Twenterand 
Duurzaam Financieel Gezond. 
 
Onderwerp: Taakstellingen 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Twenterand heeft het afgelopen jaar ombuigingen/taakstellingen verwerkt in haar begroting. Worden 
de te verwachten effecten van deze ombuigingen/taakstellingen vanuit de begroting gerealiseerd of is 
extra budget nodig? 
 
Reactie college: 
Deze worden vanuit de begroting gerealiseerd.  
 
Onderwerp: Ambtelijke werkgroep ingesteld en organisatie 
Vanuit de fractie(s): SGP /PVV / PvdA-GL 
Vraag: 
Ambtelijke werkgroep ingesteld en organisatie. 
- Betekent dit dat Twenterand de huidige financiële situatie onvoldoende in beeld heeft?  
- Zijn er de afgelopen tijd vanuit de ambtelijke organisatie wezenlijke voorstellen tot verbetering 

gedaan? Zo ja, welke? 
- Uit welke leden bestaat deze werkgroep? 
- Wordt de werkgroep ook begeleid of geleid door een extern deskundige? (Bedrijfsblindheid) 
- Zijn er taboes in de overwegingen? Zo ja, welke? 
- Wat is de gewenste situatie, welke kaders stelt u om het doel te bereiken? 
- Worden majeure investeringen ook nader overwogen? (bijv. zwembad, gemeentehuis etc.)  

Er is een ambtelijke werkgroep opgericht die de opdracht heeft gekregen om de inkomsten van de 

gemeente te verhogen. Welke mogelijkheden zijn er voor gemeenten om hun inkomsten te verhogen 
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en betekent dit dat de gemeente Twenterand in het verleden hier onvoldoende aandacht voor heeft 

gehad? Hebben we in het verleden geld laten liggen? Graag een uitgebreid antwoord. 

De PvdA GroenLinks Twenterand heeft nadrukkelijk de behoefte om intensiever te betrokken worden 
bij de ontwikkeling van de financiën in Twenterand. Het College doet in de kadernota hiervoor een 
voorstel door te starten met de aanpak: Twenterand Duurzaam Financieel Gezond. De PvdA 
GroenLinks steunt deze aanpak maar vraagt direct vanaf de start bij fase 1 en in het bijzonder in fase 2 
de raad te betrekken.  
 
Is het College bereid om de actief en in alle fase te betrekken? 
 
Reactie college: 
Het college heeft de huidige financiële situatie scherp in beeld. Die is zorgelijk. Er is geen sluitende 

meerjarenbegroting en er is niet of nauwelijks ruimte voor de uitvoering van lokaal beleid. Bovendien is 

het weerstandsvermogen zorgelijk en er is behoefte aan adequate informatie voor bestuurlijke 

besluitvorming. Jaarlijks worden voorstellen doorgevoerd ter verbetering van de financiële situatie, 

maar de rek lijkt er uit. Om die reden heeft het college deze opdracht gegeven aan een ambtelijke 

werkgroep die bestaat uit twee financieel adviseurs, twee programmaregisseurs, één 

bestuursadviseur, één adviseur planning en control en de controller. Om te beginnen wordt een 

nulmeting uitgevoerd door het bureau BMC, die veel ervaring heeft op dit gebied. BMC hanteert de 

zogenaamd BigTire methode. In de ogen van het college een uitstekende methode omdat de situatie 

van Twenterand daarmee goed te vergelijken is met andere gemeenten, maar ook omdat de methode 

de financiële situatie op een voor iedereen begrijpelijke manier in beeld brengt.  

In de aanpak zijn er geen taboes. Door het beschrijven en kwantificeren van de mogelijkheden om 

inkomsten te verhogen, kosten te besparen en uitgaven te beperken, is het doel om op die manier via 

een groeimodel uiteindelijk te komen tot een begroting die structureel sluitend is. De aanpak bestaat uit 

drie fasen en bij iedere fase wordt de gemeenteraad betrokken. Fase 1 is een analyse van de huidige 

situatie. In een raadsinformatiebijeenkomst begin oktober wordt deze analyse via een presentatie met 

u gedeeld. In de tweede fase worden scenario's beschreven en gepresenteerd aan de raad. Dit 

gebeurt begin 2022, voor de gemeenteraadsverkiezingen. Vervolgens is het aan de nieuwe raad en 

coalitie om keuzes te maken in de scenario's en deze te vertalen naar concrete voorstellen die moeten 

landen in de begroting 2023 e.v. 

 
Onderwerp: Corona 
Vanuit de fractie(s): SGP / PvdA-GL 
Vraag: 
Corona 

a. Hoeveel financiële middelen heeft Twenterand mogen ontvangen in het jaar 2020 en 2021? 

Hoeveel geld is dit gespecificeerd naar regeling c.q. doel(bestemming) 
Kan het College een overzicht geven van de aanvullende middelen die zij ontvangen heeft                      
van Rijk als gevolg van covid? 
Kan het College een overzicht geven of en op welke manier deze middelen zijn ingezet en                    
of deze middelen inmiddels ook al zijn gebruikt? 

b. Kan het College aangeven wat er aan maatregelen zijn genomen vanuit de gemeente 

Twenterand om de gevolgen van Covid tegen te gaan en hoeveel middelen hiervoor zijn 

ingezet (dan wel niet zijn geïnd om organisaties niet te belasten)? 

c. Heeft het College nog een plan van aanpak voor de fase na corona, als we ook lokaal steeds 

meer van het “slot” gaan?  

d. Hoe is, wordt het effect (financieel) van de Covid-19 meegenomen in de kadernota/begroting 
van 2022?  

 
Reactie college: 

a. Hiervoor verwijzen wij naar de raadsbrief ‘Impact Coronacrisis op de Programmabegroting 
2020 ultimo november’ van 1 december 2020 met bijlagen. En naar de paragraaf Corona in de 
jaarrekening 2020 welke op 23 juni 2021 wordt aangeboden. 

b. Hiervoor verwijzen wij u naar de raadsbrieven ‘Actuele informatie Covid-19’ van 2 februari 
2021, van 31 maart 2021 en van 3 juni 2021.  
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Verder wordt verwezen naar brieven van de Veiligheidsregio Twente van 4 september 2020                    
en van 6 november 2020 en naar de raadsinfo van 24 juni 2020. 

c. Als Twenterand volgen we hier de lijn van de rijksoverheid en komen niet met een eigen plan 
van aanpak. Uiteraard volgen wij ontwikkelingen voortdurend en acteren waar nodig. 

d. Wij gaan voor de kadernota/begroting 2022 ook nog steeds uit van voldoende compensatie 

door het Rijk. Net zoals in 2020 zullen ook in 2021 en 2022 hiermee samenhangende 

gevolgen en risico's – en die van onze partners - voortdurend worden gemonitord en zal 

daarop worden geacteerd. Daarover zal gerapporteerd worden in de P&C cyclus.   

 

 
Onderwerp: Algemene uitkering 
Vanuit de fractie(s): SGP  
Vraag: 
Herijking algemene uitkering. (begroot positief effect) terugdraaien per 2023. 

a. Hoe hard (reëel) is deze aanname?  

b. Waar zijn de bedragen (2023, 2024 en 2025) die waren opgenomen op gebaseerd? 

c. Waarom wordt het voorzichtig budgetteren losgelaten? (je niet rijk rekenen).              

d. Wanneer verwacht het College duidelijkheid over de herijking van de algemene 

uitkering?  

e. Hoe betrouwbaar is dit begrotingstechnisch voordeel? 

 

Reactie college: 
a. Dit zijn de (voorlopige) bedragen op basis van het verdeelvoorstel herijking 

gemeentefonds van de fondsbeheerders. 
b. In de begroting 2022-2025 was rekening gehouden met een nadeel effect van € 15 per 

inwoner, jaarlijks cumulerend vanaf 2022. 
c. We proberen een zo reëel mogelijke inschatting  te maken. In de kadernota is daarom 

uitgegaan van de laatst bekende informatie. Helemaal geen rekening houden met de 
herverdeling is ons inziens niet reëel. 

d. Het ROB (Raad Openbaar Bestuur) heeft in april meer toelichting op de keuzes en 
effecten gevraagd en enkele kritische kanttekeningen geplaatst. Daarom wordt de 
herverdeling opnieuw tegen het licht gehouden. De minister verwacht begin juni een 
nieuw verdeelvoorstel klaar te hebben. 

e. Zie voorgaande antwoorden. 
 
Vraag (vanuit de fractie SGP):  
Terugdraaien begroot effect herijking. 

a. Wat is het verschil van het effect tussen vraag 11 en 12 niet in cijfers, maar de 

omschreven zaken die aan die effecten ten grondslag liggen?  

b. Waarom in 2022 een nadeel van € 502.500,-. Wat is de verklaring hiervan?  

c. Wat is de verklaring van het negatieve effect in 2024 en 2025 voor beide jaren van € 

1.507.500,-?  

Reactie college: 

a. Vraag 11 gaat over was- en strijkservice en vraag 12 over de middelen VTT. De 

grondslag voor 11 is een besparingsvoorstel door het anders en efficiënter 

compenseren van een ondersteuningsvraag bij de huishoudelijke ondersteuning. De 

grondslag voor vraag 12 betreft een andere bekostiging (door extra middelen 

ontvangen door de centrumgemeente Enschede) waardoor een besparing op de 

begroting kan worden gerealiseerd. Er is geen relatie met de herijking bij beide posten.  

b. en c. Vorig jaar is bij het opstellen van de uitgangspuntennotitie / begroting 

geanticipeerd op de komende herverdeling van de algemene uitkering. Mede gezien 

de berichtgeving destijds (effect van herverdeling zou zijn dat geld van kleine naar 

grote gemeenten zou schuiven en van oost naar west Nederland) was onze 

inschatting dat we een nadeelgemeente zouden worden. Omdat het Rijk veelal uitgaat 

van een maximaal nadeel per jaar van € 15 per inwoner is toen een nadeel 
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opgenomen van € 502.500 cumulatief. De voorlopige herverdeling van de algemene 

uitkering levert een voordeel op voor Twenterand, daarom is bij de kadernota de 

eerdere inschatting van een nadeel van € 502.500 per jaar teruggedraaid. Omdat het 

cumulatief was opgenomen betekent dit een voordeel voor 2022 van  € 502.500 en 

voor 2023 € 1005.000(€ 502.500 + € 502.500), etc. 

 
Onderwerp: Twenterand Digitaal 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Twenterand Digitaal. Vrijval van kapitaallasten in vier jaar a € 38.500,-. Investeringsbudget was 
150.000,-/jaar. 
- Wat wordt verstaan onder Twenterand Digitaal? 
- Welke activiteiten of zaken worden hiervan bekostigd? 
- Wat is de kosten-baten analyse van afschaffen software ten opzichte van huur van de software, 

‘werken in de cloud’?  
 
Reactie college: 
Twenterand Digitaal was (2021 laatste jaar) het programma waarin de afgelopen jaren gewerkt is aan 
het vooruit brengen van de digitale dienstverlening binnen Twenterand. Enkele belangrijke projecten 
daarbinnen waren het invoeren van nieuwe informatiesystemen voor zaakgerichte dienstverlening 
(eSuite-applicatie), voor de VTH-processen (PowerBrowser-applicatie), voor sociaal-case-
management (Gidso-applicatie) en voor de financiële administratie en de Control-cyclus 
(Unit4Financials en Pepperflow). We gebruiken applicaties nu zoveel als mogelijk in de cloud. We 
hebben de software dus niet aangeschaft, maar hebben een gebruikslicentie. Dat is niet persé 
goedkoper, maar scheelt ons wel wat inspanning voor eigen serverbeheer.  
 
 
Onderwerp: Jaarrekening Zonnepark Oosterweilanden 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Graag ontvangen wij de jaarrekening van het Zonnepark de Oosterweilanden. 
  
Reactie college: 
Zie bijlage 
 
Onderwerp: Het activiteitencentrum Het Punt. 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Het activiteitencentrum Het Punt. 
- Welke middelen krijgt Het Punt in 2021?  
- Idem, 2022?  
- De accountant geeft aan dat de gemeente een risico loopt van de lening van ca. € 4,3 mln. 

Hiervoor zou een voorziening getroffen moeten worden volgens de accountant. Bent u van plan dit 
te doen? Zo nee, graag onderbouwing waarom dit risico niet gedekt hoeft te worden.   

  
Reactie college: 
Wij verwijzen naar de raadsbrief van 3 november 2020, waarin is aangegeven dat Het Punt een 
exploitatiebijdrage van € 300.000 in 2021 en van € 280.000 in 2022 ontvangt.  
De opmerking over de lening heeft aandacht gehad, is besproken met de accountant en is afgedaan. 
 
Onderwerp: Juridisch gebied 
Vanuit de fractie(s): SGP 
Vraag: 
Er zijn gemeenten die te kort schieten op juridisch gebied. 
- Hoeveel juridische procedures heeft de gemeente gevoerde in resp. de jaren 2018, 2019, 2020 tot 

1 juni 2021? 
- We ontvangen graag een onderverdeling/specificatie naar de aard van de procedures (Ruimtelijke 

Ordening, Arbeid, Handhaving/toezicht etc.) 
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- Welke kosten zijn gemoeid met juridische procedures in resp. de jaren 2018, 2019, 2020 tot 1 juni 
2021? 

  
Reactie college: 
Deze vragen worden meegenomen in de uitvoering van de motie vreemd Opgave gevoerde 
rechtszaken (20 april 2021) waarover de raad voor 1 september as wordt bericht. 
 
Onderwerp: Burgerpeilingen 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
We hebben al een aantal keren burgerpeilingen gehouden over bepaalde onderwerpen en het valt 

inmiddels op dat slechts een zeer klein percentage inwoners hiervan gebruik maakt. Welke conclusie 

trekt B&W uit de zeer magere deelname van onze inwoners en is het dan wel legitiem om op de 

uitkomsten beleid te ontwikkelen? Heeft het college wel eens gedacht aan andere middelen om de 

inwoners meer te betrekken bij onderwerpen en zo ja, wat zijn dan nog andere opties? Wordt het geen 

tijd om een drempel op te werpen, bijvoorbeeld een minimale respons van 30% van het aantal 

kiesgerechtigden? 

Reactie college: 
De peilingen worden gehouden om ons te verdiepen in complexe onderwerpen en de respondenten 

inzicht te geven in de te maken keuzes. Het doel van de peilingen is dus tweeledig. De resultaten zijn 

niet een volledige weergave van de mening van de Twenterandse inwoner. Het schetst een 

representatief beeld over wat over wat men belangrijk vindt. De resultaten zijn daarom raadgevend van 

aard. Het is lastig om per onderwerp minimaal 30% van de inwoners te bereiken. Niet alle 

onderwerpen zijn voor inwoners even interessant. Mede om deze redenen zijn de peilingen 

raadgevend. Naast inwonerpeilingen voeren we gesprekken met inwoners, ondernemers en 

organisaties. Per beleidstraject of project wordt bepaald welke participatievormen het meest passend 

zijn. 

 
Onderwerp: Reserves 
Vanuit de fractie(s): PVV 
Vraag: 
Kunt u ons een opgave doen toekomen van de statussen van de diverse reserves waarover wij 

beschikken? Met andere woorden: hoe groot bedragen onze reserves, gespecificeerd naar soort 

reserve? 

Reactie college: 
Deze opgave is inmiddels met alle fracties gedeeld via de griffie.   Ook versturen aan college 
 
Onderwerp: Bestuurscultuur 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Deelt het college met de PvdA GroenLinks dat er zorgen zijn over de bestuurscultuur en dat er sprake 
is van een toenemend wantrouwen tussen inwoners en politiek bestuur? 
 
Dit constaterende welke stappen zet het College (wellicht met de raad) om te werken aan herstel van 
vertrouwen? 
  
Reactie college: 
Een louter technische beantwoording van deze vraag is niet mogelijk en zou afbreuk doen aan uw zorg 
die daarachter zit. Het college is benieuwd naar de beelden en gedachten die er in uw raad leven 
 
Onderwerp: Uitvoeringstoets 
Vanuit de fractie(s): PvdA-GL 
Vraag: 
Is het college bereid om te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om lokaal een uitvoeringstoets in 
te voeren om hiermee voorgestelde maatregelen, regelingen en verordening te toetsen op hun 
uitvoerbaarheid? 
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Reactie college: 
In de totstandkoming van maatregelen, regelingen en verordeningen is er, naast de verplichte en 
wettelijke componenten, ook aandacht voor de uitvoerbaarheid. Extern, door partijen te betrekken bij 
het opstellen o.a. via inspraak zodat dat wat op papier wordt gezet in de praktijk ook uitvoerbaar is. 
Intern, of er voldoende capaciteit is om alle regelingen goed en tijdig uit te kunnen voeren. Een lokale 
uitvoeringstoets is wat ons betreft dan ook niet nodig. 
 

 

 

 


